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PRESUDA

U IME REPUBLIKE HRVATSKE

Zupanijski sud u Vukovaru, u vijecu sastavljenom, od suca Ante Zeljka kao
predsjednika vije6a, te sudaca Jadranke Kurbel i Stjepana Margifa kao dlanova vije6a, sa
zapisnidarom Marijanom Klari6, u kaznenom predmetu protiv optuZenog Tomislava Madija iz
Vinkovaca -Zagreba idr. zbog kaznenog djela iz dlanka 120. stavak t. Osnovnog krividnog
zakona Republike Hrvatske, povodom optuZnice Zupanijskog drZavnog odvjetni5tva u

Vukovaru broj: K-DO-52/06. od 29. prosinca 2006. godine, nakon javno provedene i

zakljudene glavne rasprave, u prisustvu optuZenog Tomislava Madija, optuZenog Marija
Jurica, optuZenog Zorana Po5tica, optuZenog Davora Lazica, optuZenog Mije Stardevi6a,
zamjenika Zupanijskog drZavnog odvjetnika Vlatka Miljkovica, te branitelja Emila Havki6a,
Zlatka Cvrkovi6a, Vjekoslava Cestara, Gordana Perica, Marka Dumandi6a i DraZena
Matijevi6a, dana 12. veljade 2008. godine (objavljena 14. veljade 2008. godine),

presudio je

OPTUZENI TOMISLAV MADI, zv. ,,eikago",

 neosudivan, ne vodi se drugi kazneni postupak, u
pritvoru ZaMara u Osijeku od 22.08 2006.

OPTUZENI MARIO JURle, zv. ,,Maxi"

osudivan presudama Op6inskog suda u Vinkovcima, broj: K-
148196. od 27.07. 1996. zbog kaznenog djela iz dlanka 203.
stavaka 1. Krividnog zakona Republike Hrvatske na kaznu
zaVora u trajanju od 9 mjeseci, uvjetno na 1 godinu, broj: K-
8/98. od 11.03.1998. zbog kaznenog djela iz dlanka 331.
Kaznenog zakona na kaznu zaVora u trajanju od 6 mjeseci,
uvjetno na 1 godinu, broj: K-148/99. od 17. 05.1999. zbog
kaznenog dlela iz dlanka 129. stavak 1 . Kaznenog zakona na
kaznu zaMora u trajanju od 3 mjeseca, uvjetno na 1 ,godinu, broj:
K-210199. od 17.12.1999. zbog kaznenog djela iz,'dlanka 220.
stavak 1. Kaznenog zakona na kaznu zafuora u trajanju od 1
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godine, uvjetno na 5 godina, broj: K-44010O. od 15.12.2001.
zbogkaznenog djela iz dlanka 224. stavak 1. Kaznenog zakona
na kaznu zatvora od 8 mjeseci, uvjetno 3 godine, u pritvoru
Zafuora u Osijeku od 22.08.2006.

OPTUZENI ZORAN pOSlC, zvani ,,pegula", sin Bogdana i

Katarine rodene Simunjak, roden 20.07.1973. godine u Zlgrebu,
prebiva u Zapre5i6u, llije Gregorida br. 53, Hrvat, drZavljanin
Republike Hrvatske, oZenjen, otac jednog djeteta starog pet
godina, srednja stru6na sprema, vojsku sluZio, vojna evidencija
Zapre5i6, bez 6ina, bez imovine, neosudivan, u pritvoru ZaMora
u Osijeku od 22.08.2006.

OPTUZENI DAVOR LAZle, sin Milana i Dragice rodene Havoj,
roden 16.11.1973. godine, u Zagrebu, prebiva u Novakima
tsistrinskim, Podgorska br. 27, hlryat, drZavljanin Republike
Hrvatske, oZenjen, otac dvoje djece starih osam i pet godina,
srednja strudna sprema, vojsku sluZio, vojna evidencija
Tre5njevka u Zagrebu, posjeduje osobni automobil, neosudivan,
u pritvoru ZaVora u Osijeku od 22.08.2006.

oPTUZEN| MlJo STAReEuc, sin Joke i RuZe rodene
Stjepanovi6, roden 09.03.1956. godine, u Donjem Vukiiiu,
Brdko, Republika Bosna i Hercegovina, prebiva u Vinkovcima,
Ante Star6evi6a br. 4, Flrvat, dr2avljanin Republike Hrvatske,
zidar, bez zaposlenja, otac dvoje djece starih 23 i 18 godina,
srednja strudna sprema, posjeduje kucu u Mirkovcima, vojsku
sluZio u Valjevu 1975. sudionik Domovinskog rata od 1991. -
1996., neosudivan, u pritvoru Zalvora u Osijeku od 12.10.2006.

krivi sl.r

3to su:

dana 17. veljade 1992. godine u predve6ernjim satima, u Komletincima, u zgradi osnovne
Skole, u kojoj se nalazio stoZer izvidadko * diverzantske satnije Hrvatskih obrambenih snaga
u sastavu Hrvatske vojske, u vrijeme oruZane agresije tzv. Jugoslavenske narodne armije i

paravojnih postrojbi na Republiku Hrvatsku, optuZeni Tomislav Madi u svojstvu zapovjednika
satni.le, protivno Clanku 3. stavak 2. todka a) i dlanku 33. stavak 2. Zenevske konvencije o
za5titi gradanskih osoba u vrijeme rata od 12. kolovoza 1949. godine i dlanku 51. stavak 1.,
2. i 6. Dopunskog protokola Zenevskim konvencijama od 12. kolovoza 1949. godine o zaStiti
Zrtava rnedunarodnih oruZanih sukoba (Protokol l), izdao naredbu, optuZenom Mariju Juri6u,
pripadniku 131 . brigade Hrvatske vojske, optuZenom Zoranu Po5ti6u, optuZenom Davoru
Lazicu i nepoznatoj osobi po nadimku ,,Bosanac", pripadnicima izvidadko - diverzantske
satnije, da odu u Cernu, pobiju detnike za koje on zna, iako je znao da se radi o civilnim
osobama, da iz ku6e uzmu vrijedne stvari i istu nakon toga miniraju, u tu svrhu predao im
puSke i pi5tolje, mine, Stapin, detonatorske kapisle i dva prigu5ivada, te da se preodjenu u
odore tzv. Jugoslavenske narodne armije, Sto su u6inili, a optuZenom Miji Stardevi6u, takoder
pripadniku izvidadko - diverzantske satnije, da ih tamo preveze, pa kada ih je isti dovezao
osobnim automobilom marke ,,ilIercedes" registarske oznake i broja VK 754-95 u Cernu, u
blizinu ku6e u ulici Bra6e Radi6a br.51a ina istu pokazao, protivno naprijed navedenim
odredbama u5li u ku6u, optuZeni Mario Juri6 i osoba po nadimku ,,Bosanac", iz vatrenog
aruilla call. 7,62x39mm i call. 7,65mm ispalili vi5e hitaca u Radomira Oluji6a, Anicu Oluji6,
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maloljetnu Milenu Olujid i dijete Marka Olujica, deset projektila pogodilo je Radomira Oluji6a,
zadavSi mu ustrjelnu ranu vrata, pet ustrjelnih rana leda, ustrjelnu ranu rebarnog luka, lijeve
potkoljenice i desnog rudnog palca, Sest projektila pogodilo je Anicu Olujii, zadav5i joj detiri
ustrjelne rane glave, ustrjelnu ranu prsa i trbuha, jedanaest projektila pogodilo je maloljetnu
Milenu Oluji6, zadav5i joj dvije ustrjelne rane glave, ustrjelnu ranu vrata, detiri ustrjelne rane
leda, ustrjelnu ranu desne podlaktice, lijeve podlaktice, lijeve natkoljenice i lijeve potkoljenice,
a jedanaest projektila pogodilo je dijete Marka Oluji6a, zadav5i mu ustrjelne rane glave,
desne nadlaktice, prsnog koia, desriog kuka, desnog rebarnog luka, lijevog ramena, lijeve
podlaktice, lijeve nadlaktice, dvije ustrjelne rane desne natkoljenice i dvije ustrjelne rane
lijeve natkoljenice, zbog kojih su odmah umrli, za koje vrijeme su optuZeni Zoran Po5tic i

optu2eni Davor Lazi6 u ku6i prona5li i uzeli lova6ku puSku, patrone, 1.500,00 tada5njih DEM
kapu - beretku, lan6i6 boje zlata s privjeskom djeteline s detiri lista i par zlatnih nau5nica s tri
plava kamenii6a, a potom u ku6u u cilju da je sru5e postavili tri protutenkovske mine i
povezali svaku s 2,5 kg vitezita 20 i detoniraju6im, sporogoru6im Stapinom i detoniraju6om
kapislom, te eksplozivnu napravu povezanu na isti nadin, a zatim zapalili dva sporogoru6a
Stapina, ali do eksplozije nije doSlo jer su sporogoru6i Stapin vezali na detoniraju6i bez
kapisle, a kapislu na kraju detoniraju6eg, za koje vrijeme ih je optuZeni Mijo Stardevi6 dekao
u osobnom automobilu, a kada su ovi do5li natrag do automobila, nose6i stvari i novac koji
su prona5li u ku6i, prevezao ih od Cerne do Komletinaca gdje su te stvari i novac predali
optuZenom Tomislavu Madiju,

dakle, kr5e6i pravila medunarodnog prava, za vrijeme oruZanog sukoba, optuZeni Tomislav
Madi naredio da se ubija i pljacka civilno stanovni5tvo, a optuZeni Mario Juri6, optuZeni
Zoran Po5ti6, optuZeni Davor Lazi6, i optu2eni Mijo Stardevi6 na opisani nadin ubijali i

pljadkali civilno stanovni5tvo,

6ime su po6inili, optuZeni Tomislav Madi, optuZeni Mario Juri6, optuZeni Zoran Po5ti6,
optuZeni Davor Lazi6 i optuZeni Mijo Stardevi6 krivi6no djelo protiv dovjednosti i

medunarodnog prava - ratni zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dlanku
120. stavak 1. Osnovnog krividnog zakona Republike Hrvatske,

zbog toga se, na temelju 6lanka 4. stavak 2.,31.,37., stavak 1. i clanka 120. stavak 1.
Osnovnog krividnog zakona Republike Hrvatske

osuduju

OPTUZENI TOMISLAV MADI na kaznu zaMora u trajanju od 20 (dvadeset) godina

OPTUZENI MARIO JURIC na kaznu zatvora u trajanju od 12 (dvanaest) godina

OPTUZENI ZORAN POSIC na kaznu zavora u trajanju od 8 (osam) godina

OPTUZENI DAVOR LAZIC na kaznu zavora u trajanju od Z (sedam) godina

OPTUZENI MIJO STARCEVIC na kaznu zaMora u trajanju od 10 (deset) godina

1

Na temelju dlanka 45. stavak 1. i 3. Osnovnog krividnog zakona Republike Hrvatske, u
izre6ene kazne zatvora uradunava se vrijeme provedeno u pritvoru, za optuZenog Tomislava
Madija, optu2enog Marija Juri6a, optuZenog Zorana Po5ti6a i optuZenog Davora Lazila od
22. kolovoza 2006. i nadalje, a za optuZenog Miju Stardevi6a od 12. listopada 2006. i

nadalje.
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Na temelju dlanka 79. stavak 2. a u svezi s dlankom 80. stavak 1. Osnovnog krividnog
zakona Republike Hrvatske od optuZenog Mije Stardevi6a oduzimaju se zlatne nau5nice
vezane za potvrdu o privremenom oduzimanju predmeta broj 129918.

Na temelju dlanka 128. stavak 3. a u svezi s dlankom 125. stavak f . i2. todka 1.,6. i7.
Takona o kaznenom postupku, odreduje se da nadoknade troikove kaznenog postupka, i to
kako siijedi: optuZeni Tomislav Madi, optuZeni Mario Juri6, optu2eni Zoran Po5ti6, optuZeni
Davor Lazi6,i optuZeni Mijo Stardevi6 solidarno, za obdukciju 5.920,00 kuna, za psihijatrijska
i psihologijsko vje5tadenje 39.004,00 kuna, za vje5tadenja eksploziva 1.200,00 kuna, za
balistidko vje5ta6enje 2.914,00 kuna, za biolo5ka vjeStadenja 24.592,59 kuna, za
ekshumacije 7.235,11 kuna, za putne tro5kove svjedoka 318,80 kuna, optu2eni Tomislav
Madi pauSal u iznosu od 5.000,00 kuna, optuZeni Mario Juri6 pauSal u iznosu od 4.500,00
kuna, ukljuduju6i nuZne izdatke i nagradu branitelja po sluZbenoj duZnosti Biserke Treneski
16.592,00 kuna, te optuZeni Zoran Po5ti6, optuZeni Davor Lazi6, i optuZeni Mijo Star6evic
svako pau5al u iznosu od 4.000,00 kuna.

ObrazloZenje

Zupanijsko drZavno odvjetni$tvo u Vukovaru (u nastavku - drZavno odvjetniStvo), podiZe

dana 29. prosinca 2006. godine optuZnicu broj: K-DO-52106. protiv optuZenog Tomislava
Madija iz Vinkovaca - Zagreba, optuZenog Marija Juri6a iz Vinkovaca, optuZenog Zorana
Po5ti6a iz Zapreilica, optuZenog Davora Lazica iz Novaka Bistranskih i optuZenog MUe

Stardevi6a iz Vinkovaca, zbog osnovane sumnje da su poiinili krividno djelo ratnog zlodina
prctiv civilnog stanovniStva iz dlanka 120. stavak 1. Osnovnog kriviCnog zakona Republike
Hrvatske (,,Narodne novine", broj: 31/93.,39/93., 108i95., 16/95. i128196., u nastavku -
oKZRH).

Do zavr5etka dokaznog postupka, todnije dopisom od 08. veljade 2008. godine, drZavno
odvjetniStvo je izmijenilo dinjenidni opis optuZnice.

Kod izmijenjene optuZnice dr2avno odvjetniStvo je ostalo i tijekom govora stranaka,
prediaZu6i da se optuZeni Tomislav Madi, optuZeni Mario Juri6, optuleni Zoran Po5ti6,

optuZeni Davor Lazici optuZeni M'r1o Star6evi6 proglase krivima iosude po zakonu.

Naime, u konadnici optuZenom Tomislavu Madiju, optuZenom Mariju Juri6u, optuZenom
Toranu Po5ti6u, optuZenom Davoru Lazilu i optuZenom Miji Stardevi6u stavljeno je na teret,
da su dana 17. vel"ia6e 1992. godine u predveCernjim satima, u vrijeme oruZane agresije tzv.

Jugoslavenske narodne armije (u nastavku - J\A) i paravojnih postrojbi na Republiku
Hrvatsku (u nastavku - RH), protivno odredbama Zenevske konvencije o za5titi gradanskih

osoba u vrijeme rata od 12. kolovoza 1949. godine i Dopunskog protokola Zenevskim
konvencijama od 12. kolovoza 1949. godine o za5titi 2rtava medunarodnih oruZanih sukoba
(Protokol l), nakon Sto je optu2eni Tomislav Madi kao zapovjednik satnije Hrvatskih
obrarnbenih snaga (u nastavku - HOS) u sastavu Hrvatske vojske (u nastavku - HV) izdao
naredbu optuZenom Mariju Juri6u, optuZenom Zoranu Po5ti6u, optuZenom Davoru Lazieu i

nepoznatoj osobi po nadimku ,,Bosanac" da odu u Cernu, da pobrju 6etnike, iako je znao da
se radi o civilnim osobama, uzmu vrijedne stvari i ku6u da miniraju, Sto su isti i udinili na

nadin da ih je optuZeni Mijo Star6evi6 prevezao do Cerne i pokazao kudu, optuZeni Mario

Juri6 i osoba po nadimku ,,Bosanac" ispalili vi5e hitaca iz vatrenog orulia u Radomira Oluji6a,

Anicu Oluji6, maloljetnu Milenu Oluji6 (15 godina) i d'rjete Marka Oluji6a (10 godina), kojoj

prigodom su zadobili ozljede od kojih su odmah umrli, za kole vrijeme su optuZeni Zoran
irogtic i optuZeni Davor Lazi6, pretraZuju6i ku6u, uzeli lovadku pu5ku, patrone i druge

vrijednosti, nakon dega je slijedilo miniranje ku6e, ali do eksplozije nije doSlo zbog pogrje5ke

l,

5



U

Broj: K-5/07.

u spajanju, da bi ih na kraju optuzeni Mijo Starcevi6 vratio u Komletince gdje su stuari i novac
predali optuZenom Tomislavu Madiju.

U ovom kaznenom predmetu o5te6ena Stojanka Oluji6 i oSte6ena Katica Rebu5 nisu stavile
prij ed log za ostuarivanj e i m ovi nskopravnog zahtjeva.

OptuZeni Tomislav Madi, optu2eni Mario Juri6, optuZeni Zoran Po5ti6, optuZeni Davor Lazi6,i
optuZeni Mijo Star6evi6 oditovalisu s6 da se u odnosu na optuZbu ne smatraju krivima.

Medutim, kao polazno stajaliSte suda treba istaci da su se u njihovim radnjama stekla sva
obiljeZja krividnog djela ratnog zlodina protiv civilnog stanovni5tva iz dlanka 120. stavak 1.

OKZRH.

OptuZeni Tomislav Madi, optu2eni Mario Juri6, optuieniZoran Poiti6, optuZeni Davor Lazici
optuZeni Mijo Star6evi6 ispitani su prije provodenja dokaznog postupka, jer su to zahtijevali.

OPTUZENI TOMISLAV MADI

1984. godine iz Vinkovaca je oti5ao u Ameriku, ito zbog izazova, da vidi Sto u Zivotu moZe
napraviti. U Americi nije imao veze s vojskom niti s naoruZanjem. Odlazedi u klubove u
Americi bio je pod dojmom nezadovoljstva na$ih ljudi. Vratio se u Hrvatsku 1990. godine,
tocnije vratio se 15. kolovoza 1991. godine. Tada je s njim do5lo negdje oko 40
Amerikanaca, u namjeri da se ukljude u HV. Kada nije uspjelo ukljudivanje preko jednog
pukovnika koji je po osobi tra2io 1.000,00 dolara, pridruZili su se HOS-u. Bio je u kampu u
Pakracu. U Zagreb je do5ao nakon Sto je poginuo ParadZik. Stalno je traZio da ga prebace
za Vukovar, gdje je na kraju 29. ili 30. rujna 1991. ido5ao. lmao je nadimak,,eikago". Ljudi
se dolazili u HOS bez nekakvih pravila. Tko god se nije mogao prikljuditi HV-u, u5ao je u
HOS. Za razliku od HOS-a kod ulaska u HV provjeravalo se tko je kaZnjavan, ima li tko ,,crnu
rupu". U meduvremenu susretao se sa Zupkovidem, Dedakovi6em i Totom. Nakon Sto je Mile
Dedakovi6 bio sm'rjenjen, do5ao je gospodin Vrbanac. Nakon javljanja dobio je crtu u ,,Malim
Nijemcima". Kada su Nijemci pali, 17. studenoga 1991. godine doSao je u Komletince.
Nikome nisu pripadali, iako su sluZbeno bili na pla6i 109. vinkovadke brigade. U satniji kojom
je zapovijedao bilo je 70-80 pa 6ak i 120 ljudi. OptuZenog Marija Juri6a upoznao je kada je
doSao u dio grada Vinkovaca ,,Mala Bosna" kod Stojana Vujnovi6a, zvanog ,Srbin'.
OptuZenog Marija Juri6a vidao je iu 131. brigadi u Vrbanji kod Bore Mandica. lstije u tri ili
detiri navrata dolazio u Komletince, i5lo se u izvidanje. OptuZenog Miju Starcevi6a poznaje
jo5 od prije rata. Kod njih u satn'rju 27.ili 28. prosinca 1991. godine doili su optuZeni Zoran
Po5ti6 i optuZeni Davor Lazi6,. U podetku su bili smje5teni po privatnim ku6ama, a zatim u
Skoli u Komletincima. Samog trenutka dolaska optuZenog Zorana Po5ti6a i optuZenog
Davora Lazila u satniju, ne sje6a se. Za optuZenog Zorana Po5tida 6uo je prvi put 2000.
godine, a za optu2enog Davora Lazila kada je podeo postupak. 18. veljade 1992. godine 6uo
je za ubojstvo obitelji Oluji6, i to kada se vra6ao iz Zagreba, kada je svratio u centar veze u
Vinkovcima. Kako to nije bilo njegovo podrucje odgovornosti, to ga nije interesiralo. Mjesec i

pol ili 6ak dva mjeseca prije uhicenja, u Vinkovcima je sreo optuZenog Miju Star6evi6a,
povjerio mu se da ga policija prisiljava da kaie Sto je radio. Nakon podrudja Vukovarsko -
srijemske Zupanije joS je pro5ao Posavinu, Hercegovinu, Srednju Bosnu. 01. lipnja 1994.
godine je umirovljen. Cetiri puta je bio ranjavan. ViSe puta je odlikovan. Sada ima din
pukovnika HV. Vlasnik je firme diji je rad trenutno blokiran zbog postupka, Sa svjedokom
Antom Dapi6em jeko je malo kontaktirao, uglavnom se javljao Paragi. Kao zapovjednik bio je
korektan prema vojnicima. Ne mrzi, nikada nije mrzio, samo je doSao braniti svoju domovinu.
Prisje6a se da je dana 17. veljade 1992. godine u Komletince do5ao optuZeni Mario Juri6,
rekao je da ga je poslao njegov zapovjednik, traZili su ispomod za ophodnju. Tog dana oko
14,00 ili 15,00 sati oti5ao je za Vinkovce, a zatim u Zagreb, gdje je stigao sljede6eg jutra
rano oko 04,00 sata. Usput su stajali u Virovitici i Bjelovaru. Optu2eni Zoran Po5ti6, optuZeni
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Davor Lazi6 i optuZeni Mijo Stardevi6 nisu znali da umjesto u izvidanje idu u nekakvi akciju.
17. veljade 1992. ostao mu je u sje6anju jer je tada raskrstio s HSP-om. Jako 2ali zbog
nemilog dogadaja, nikada ne bi mogao izdati takvu zapovijed, posebno jer se radi o civilima,
o Zeni i djeci. Ne zna gdje je bilo srce i nnoral onima koji su to napravili. 01. oZujka 1992.
godine Omladinski dom u Vinkovcima dignut je u zrak i sarno stjecajem sretnih okolnosti, on,
Paraga, Dapi6 i dedki iz osiguranja ostali su Zivi. Njegov zamjenik je bio Branko Marijanovi6.
U to vrijeme skladiStar je bio Matd Mami6. Nikada nije 6uo za obitelj Oluji6. OptuZeni Mijo
Stardevi6, kao njegov prijatelj, 6esto je vozio njegov osobni automobil. Kod njih su i

maloljetnici duZili oruZje. euo je za osobu pod nadimkom ,,Bosanac", ali ga ne pozna. Kod

njih u postrojbi bilo je desetak ljudi pod nadimkom ,,Bosanac". Sve dedke koji su dolazili od
preko Save zvali su ,,Bosanac".

OPTUZENI MARIO JURIC

Kao sudionik Dornovinskog rata sluZbeno se vodi od 14. srpnja 1991. godine isve do 25.
svibnja 1995. godine. Odlikovan je. Za vrijeme Domovinskog rata proSao je Vinkovce,
NuStar, Komletince itd. Bio je joS na Velebitu, Cavtatu, Maslenici, Bugojnu i drugim boji5tima.
Sa sludajem obitelji Oluji6 SIS Vinkovci upoznata je jo5 od 19. veljade 1992. godine. Osobno
je prijavio ubojstvo obitelji Oluji6. Na sastanku na jednom izletiStu kod Vinkovaca
poljoprivredno-industrijskog kombinata. Osim njega bili su Zvonko Jurman, Mladen Pavlovski
i Ointo Groielj, a za isti su znali i bili zaduZeni'zi osiguranje lvan eadi6 i Mato Boroz. eak je
napravljen i video zapis prijave, i to u Osijeku 22. ruina 1992. godine. Tada mu je redeno da
je sa sludajem upoznat i SUZUP. Dao je imena i prezirnena onih koji su se svojom nesre6om
i prevarom naSli na mjestu Zalosnog dogadaja. Od optuZenog Tomislava Madija on i ostali
optuZenici nisu dobili nikada zapovijed da nekoga odu liSiti Zivota i da ga opljadkaju, a to
vrijedi iza obitelj Oluji6 u Cerni. 17. veljade 1992. godine u jutarnjim satima trebao je obaviti
izvidanje terena prema ap5eva6kim Sumama, medutim, izvidanje je odgodeno za sljedeci
dan. Zatim je dobio zadalak da zajedno s tri ili Cetiri Covjeka obavi izvidanje u blizini poloZaja
prema Lipovcu, na Autoputu Zagreb - Lipovac. Boro Mandii mu je rekao da se javi

optuZenom Tomislavu Madiju i da uzme tri ili detiri vojnika, a da 6e ih do tamo odvesti Duro
eosic. Javila su se tri dragovoljca, Po5ti6, Lazi6 i osoba pod nadimkom ,,Bosanac", a za
vozata Branko Marijanovi6 je dao Star6evi6a. Prevezeni su mercedesom bijele boje do
Andrija5evaca i jedan pod nadimkom ,,lljo" uputio ih je u Cernu jer tamo navodno ima
nekakvih problema. Obitelj Oluji6, po njemu, mogli su r,rbiti Stojan Vujnovi6, zvani ,,Srbin", za
koga se pri6a da .ie ubijen, jedan pod nadimkom ,,Bosanac", ali i jedan pod nadimkom

,,Ceranin", to su te tri osobe koje su ubile obitelj Oluji6. Ustvari, ,,Bosanac" nije, nego jo5
jedna osoba koju 6e naknadno spomenuti. Kod poiaska, zaduiili su oru2je. Ulaze6i u

Andrija$evce, nai5li su na osobni automobil ,,Lada" ijedan kojeg je poznavao iz videnja pod

nadirrrkom "lljo" objasnio je da je doilo do problema te da idu u Cernu gdje ih deka Stojan
Vujnovi6. OptuZeni Mijo Stardevic po dolasku u Cernu nije ulazio u ku6u, 6ak ni u dvoriSte,

zaipao je u automobilu. Ne mogu pobje6i od toga da su tamo bili. Kada su ulazili u dvori5te,
kapija je bila otvorena, psa nisu vidjeli, iza ku6e su dolazila dvojica u uniformama priduvne
policije, dok je jedan bio na stepeniStu ku6e, i upravo mu je on odgovorio da se ,,Srbin" nalazi
u ku6i. Osoba pod nadimkom ,,Srbin" stvarno je bila u ku6i, ali je bilo i dosta drugih osoba.
Upravo se osoba pod nadimkom ,,Srbin" raspravljala s jednom osobom u ku6i. Jedna osoba
je kledala. Te$ko mu je vra6ati se na sve to. Joi su sjedili Zena, d't1ete i djevoj6ica. U5ao je u
laspravu sa ,,Srbinom" i ,,Ceraninom", koliko je shvatio, traZena je aktovka, misli da se radilo

o 70.000,00 DEM. Sumnja se baca na osobu pod nadimkom ,,Bosanac", ali nije vidio da je
pucao. Nikada nije dobio zapovijed da liSi Zivota nekog od civila, a kamoli Zene i djecu.

bodinitelji su Zivi, postoje otisci prstiju. Sredio je da eksploziv ne eksplodira. Ponavlja da su

zatekli Radomira Zivog kako kledi i Zivu gospodu Anicu. NajlakSe bi se sada moglo

izbjegavati rijedirna, nismo imali metaka. I mali je kledao. Pitao je ,,Srbina" Sto se de5ava,

umrle5ao se ,,Ceranln" s pitanjem: ,,Koji si sada ti?" Ukupno je bilo detiri Skorpiona, svi ostali

su imaii naoiuZanje, kala5njikov. Bezimeni, kojem ne zna ime, a niti nadimak, o5amario je

\-

\-
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pokojnog Radomira. Zena je govorila kako se radi o hrvatskoj obitelji iako jojje suprug Srbin.
Priznaje da je bio uplaSen, izgubljen i izbezumljen. Nije ,,pas rata", plja6ka5. On, optuZeni
Toran Po5ti6 i optuZeni Davor Lazi6 su razoru2ani. Stra5no se protivio, ali na neki nadin se
ipak smatra odgovornim. Dok su bili okupirani eksplozivom, po povratku obitelj je ve6 bila
ubijena. Prije toga je duo zvukove kao psss.... Osoba pod nadimkom,,Bosanac" nije imala
prigu5iva6. Stra5no je drhtao, bilo mu je zlo, u5ao je u taj boravak i raspravljao se. Malije joS
bio Ziv. On i optuZeni Zoran Po5ti6 odbili su pucati u malog. U ku6i su ostali Stojan Vujnovi6,
osoba pod nadimkom ,,Bosanac" i jo5 dvoje. Kada je tra2io da se mali prebaci u bolnicu,
dobio je nekoliko Samara. Zatimje onaj kojije stajao kod prozora do5ao i u malog ispalio vi5e
metaka. Opet istide da je namjerno krivo spojio eksploziv. Mine su nosili optu2eni Zoran
Po5ti6 i optuZeni Davor Lazi6,. Mine nisu postavljene, postavili su ih oni. lnade je on nosio
eksploziv. Stojan Vujnovi6 je iza5ao s jo5 jednom osobom i oti5li su, a za njima i oni. Redeno
im je da niSta ne govore jer 6e inade biti ubijeni. Osoba pod nadimkom ,,Bosanac" malo je
dolazila kod Stojana Vujnovi6a, malo kod optuZenog Tomislava Madija, iako misli da je vi5e
pripadao Stojanu Vujnovi6u, za njega jedni govore da je u bijegu, drugi da je ubijen na rati5tu
u Bosni, treci da je izvriio samoubojstvo. Stojan Vujnovi6 je pokojni, poginuo je na rati5tu.
Nemogu6e je da su ne5to odnijeli iz ku6e Oluji6evih. Kada je postavljao Stapine, primijetio je
da su ladice otvarane. Onaj tko je puSio, taj je bio u boravku i taj je ubio. Oni nisu mogli
izvr5iti ubojstvo jer nisu imali Skorpione niti prigu5ivade. Eksploziv nije postavljao, samo je
vr5io spajanje. Razmi5ljao je 6ak da ode u policiju, ali se bojao za svoj Zivot. Kada su izlazili
iz dvori5ta, rekao je: ,,De6ki ti5ina, o ovome niSta, ja 6u pogledati da sve to rijeSim." Strudnjaci
6e ocijenitije li lagao, gdje ima laZi, ima 80ol" istine. Nije imao hrabrosti da sprijedi ubojstva.
MoZda je trebao potegnuti pi5tolj kojije imao za pasom. Bili su mladi de6ki. Nikada nije imao
Skorpion. Sto se ti6e osoba s nadimcima,,lljo" i ,,Ceranin" , ne moZe ih opisati.

OPTUZENI ZORAN POSflC

lspitivan kao osumnjidenik istakao.ie da pozna optuZenog Davora Lazila,jer su zajedno iSli u
Skolu. Kao osamnaestogodi5njaci odludili su se prijaviti u vojnu postrojbu, slijedom dega su
se udlanili u HSP u PodruZnici u Zagrebu na Stardevi6evom trgu. Odmah po u6lanjenju
uputili su ih vlakom prema Vinkovcima, tamo su pet dana boravili u Omladinskom domu, da
bi zatim bili upuceni u Komletince i rasporedeni u izvidadko - diverzantsku satniju kojom je
zapovijedao optuZeni Tomislav Madi, zvani ,eikago". Najde56e su udestvovaii u iaznim
izvidanjima i manjim akcijama. Osoba po imenu Branko tralrla je dva dobrovoljca za jednu
akciju i odmah su se prijavili, te su bili odvedeni do zapovjednika optuZenog Tomislava
Madija. Zapovjednik optuZeni Tomislav Madi svoj ured je imao u zbornici Skole. Po dolasku u
zbornicu, pored optuZenog Tomislava Madija zatekli su jo5 osobu pod nadimkom ,,Bosanac",
izvjesnog Star6evi6a koji je bio voza6 u postrojbi i osobu pod nadimkom ,,Dudo" ili ,,Dino",
koja se moZda zvala Mario. OptuZeni Tomislav Madi doslovno je rekao: ,,ldete u akciju u kojoj
treba pobiti neke vikend-detnike koje ja znam." Nakon pitanja optuZenog Tomislava Madija
tko 6e to udinitite odgovora njega, ali ioptuZenog DavoraLaziea, da to ne mogu, javili su se
osoba pod nadimkom ,,Bosanac" i osoba pod nadimkom ,,Dudo" izrijekom govoreci da 6e to
napraviti. OptuZeni Tomislav Madi jo6 je rekao da obuku obi6ne zelene uniforme jer ih
navodno detnici ne6e pustiti u ku6u ako ih vide u maskirnim odorama. Uhvatila ga je panika,
htio je izbje6i akciju, alije po5ao s ostalima jer se bojao optuZenog Tomislava Madija i osobe
pod nadimkom ,,Bosanac", nadaju6i se da 6e ipak sve pro6i bez ubijanja. U skladi5tu su
zaduZili zelene uniforme i naoruZanje. On, Davor Lazi6, ali i ostali zadu1ili su obidne
automatske puSke. Pored toga, osobe pod nadimkom ,,Bosanac" i ,,Dudo" dobili su svaki po
jedan prigu5ivad. lako je dobio automatsku puSku, nije dobio rnuniciju. U skladi5tu su zaduZili
itri protutenkovske mine, nekoliko Stapina ,,fitilj", a sve radi miniranja ku6e nakon akcije. Ne
sje6a se todno, ali pretpostavlja da je i to naloZio optuZeni Tomislav Madi. Ostavlja kao
mogu6nost da je osoba za koju je mogude da se zove Mario osim automatske pu5ke imalajoi neko oruZje. OptuZeni Mijo Stardevic vozio ih je osobnim automobilom marke
,,Mercedes". Ne poznaje mjesto gdje ih je vozio optuZeni Mijo Starcevic. Po dolasku u to
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mjesto desetak do petnaest minuta su iSli pje5ice. Dolaskom do sporne ku6e, zatekli su
otkljudanu dvoriSnu kapiju, u5li u dvori5te, priSli ulaznim vratima ku6e, a osoba pod
nadimkom ,,Bosanac" je pokucala na vrata. lsta je otvorio jedan muSkarac i svi detvero uili su
u ku6u. Odmah po ulasku osoba pod nadimkom ,,Bosanac" rekla je da su iz policije i da 6e
napraviti pretres kuce. Kada je najvjerojatnije supruga tog mu5karca rekla da 6e pozvati
policiju, osoba pod nadimkom ,,Bosanac" rukom je i5dupala 2icu telefona koja se nalazila u
hodniku. Po naredenju on i optu2bni Davor Lazi6 pregledavali su susjedne prostorije radi
pronalaZenjaoruZja i dokumenata. U prostoriju koja se nalazi na kraju hodnika u5le su osobe
pod nadimcirna ,,Bosanac" i ,,Dudo". U spavadoj sobi prona5li su lovaeku puSku, patrone,
negdje oko 1.500,00 DEM, razne dokumente, maskirnu odoru i crnu beretku s detnidkim
grbom. Najednom je duo iz one druge prostorije vrisku i pucnje. PribliZivSi se vratima te
prostorije, na dvosjedu i trosjedu vidio je beZivotna tijela, a osobe po nadimdma ,,Bosanac" i

,,Dudo" stajali su blizu njih. Vratio se u spava6u sobu i pomokrio se od straha. lza5li su svi iz
kuce i uputili se pjeiice do mjesta gdje ih je optuZeni Mijo Star6evi6 iskrcao. Ne zna tko je
postavio ekspioziv, iako je osoba pod nadimkom ,,Dudo" po izlasku iz ku6e govorila da zna
kako treba postaviti i aktivirati mine. lstim putem su se i vratili u Komletince. Usput su naiSli
na punkt vojnika koji se nalazio ispred Skole ili op6ine. Kada je upitao Sto 6e biti ako ih
zaustave a imaju zelene odore, osoba pod nadimkom ,,Bosanac" odgovorila je da 6e ih on
,,porokati". Po dolasku u Komletince oti5li su do ureda optuZenog Tomislava Madija i sve
oduzete predmete stavili na stol. OptuZeni Tomislav Madi s te hrpe uzeo je nov6anice DEM.
Pitao je optu2enog Tomislava Madija moZe li zadrtati crnu beretku, na Sto mu je odgovorio
poturdno, a kako je bila mala, vratio ju je na stol. Nije mogao spavati no6u zbog Soka.
Sljedeieg dana optuZeni Tornislav Madi rekao im je da moraju otici iz baze jer da akcija nije
izvedena kako treba, kuda nije dignuta u zrak. lz dilepa je izvukao debeli sveZanj novdanica
te njemu i optu2enom Davoru Lazi6u dao po 100,00 DEM. Netko ih je odvezao na kolodvor u
Vinkovce i vratiii su se u Zagreb. Nakon Sto je u Zagrebu bio oko dva tjedna, iako rastresen i

u 5oku, malo se smirio i otiSao u Osijek u jednu drugu satniju. Jedno vrijeme je bio i pripadnik
vojne policije. O ovome dogadaju nikome nije govorio osim svojoj sada3njoj supruzi, i to
1998. ili 1999. godine. Na jednoj od skupnih fotografija snimljenih ispred osnovne Skole u
Komletincima gdje je bila smjeitena postrojba, ukazao je na osobu pod nadimkom
,.Bosanac", na osobu koja je upravlja osobnim automobilom ,,Mercedes", na optuZenog
Tomislava Madija, na osobu koja rnu li6i na ,,Dudu", iako nije siguran, te na sebe i optuZenog
Davora Lazica.

Tijekom ispitivanja u svojstvu uhidenika posebno je dodao da je optuZeni Tomislav Madi pod
nadimkom ,,Cikago" govorio o potrebi pretrage ku6e, ali se ne sje6a je li spominjao gdje se ta
kula nalazi. Osobe koje su zatekli u ku6i nakon vriske i pucnjave uodio je da leZe na krevetu
jedna preko druge. Osobe pod nadimkom ,,Bosanac" i ,,Dudo" stajali su ispred njih s oruZjem
u rukama. Radilo se o pu5kama koje su zaduZili prije polaska. Za optuZenog Tomislava
Madija moZe redi da je bio cijenjen u postrojbi. Kaje se zbog svega 5to je napravio, sve se
dogodilo stjecajern okolnosti. Osoba pod nadimkom Bosanac po povratku u Komletince bio
je ponosan na tu akciju, a inade je bio malo agresivan. Optu2enog Tomislava Madija nakon
toga je prui put vidio 1999. godine u jednom kafi6u u Zagrebu. U kafi6u ,,Pull" u Zagrebu radio
je 1999. godine. Jednog dana je navratio optuZeni Tomislav Madi, pozdravio ga je i upitao
poznaje li ga, a kada je odgovorio: ,,Kao kroz maglu", izgovorio je rijed "Komletinci", nakon
dega je Zurno popio kavu i oti5ao.

Na giavnoj raspravi optu2eni Zoran Po5ti6 pojasnio je kako nikoga nije ubio. Tvrdi da je
policiji rekao, kako ih je poslao netko od zapovjednika. ali da se ne sje6a je li to bio optu2eni
Tomislav Madi. Policija je izvadila iz konteksta da je rekao kako je od strane optuZenog
Tomislava Madija naredeno da idu ubiti neke ,,vikend-6etnike". Zapovijedeno je da idu s
optuZenim Marijom Juri6em. Policija je prema njemu bila pristojna. U trenutku dok policiji nije
dao jo5 bilo kakav iskaz, odvjetnik lvica Madvanin rekao je da ga ne6e braniti. lskaz je dao
pred braniteljem Brankom lvi6em. Potpisao je zapisnik nakon ispitivanja u policiji. Od strane
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optu2enog Mije Stardevi6a pokazane su detiri skupne fotografije, posebno je ukazao na
osobu s bradom i Se5irom, koja ih je vozila u Cernu.

OPTUZENI DAVOR LAZIC

lspitivan kao osumnjidenik istakao je da su se on i optu2eni Zoran Po5ti6 u mjesecu
studenom 1991. godine odludili prijavlti u HV. Kako ih nisu htjeli primiti u vojarni Borongaj u
Zagrebu, ali i u Prvoj gardijskoj brigadi, dogovorno su oti5li u HSP radi ulaska u HOS. Bez
znaila roditelja u sijednju 1992. godine oti5li su najprije u Vinkovce, da bi zavr5ili u
Komletincima kod zapovjednika optuZenog Tomislava Madija. Nisu odlazili u akcije, samo su
davali straZe, i5li na tjelovjeZbe i dr. Opisao je nekoliko dogadaja koji se nisu podudarali s
njegovim zami5ljanjem vojske. Kada se jedan vojnik vratio sa slobodnih dana, optuZen je da
je ukrao 1 kg kave, optuZeni Tomislav Madi je naredio da ga tuku, Sto je i udinjeno. Kako bi
provjerio lojalnost svojih vojnika, netko iz voda bi rekao kako je ,,eikago" odveden od strane
civilne policije i trebalo ga je i6i oslobadati, a onaj tko ne bi pristao na tu akciju, bio bi tu6en.
Onaj tko ne bi obavljao tjelovjeZbu, takoder bi bio izlolen fizidkoj torturi. Jedne ve6eri izmedu
19,00 i 20,00 sati u mjesecu veljadi 1992. godine optuZeni Tomislav Madi u5ao je u
spavaonicu gdje su bili, prstom pokazao na njega i optu2enog Zorana Po5ti6a te ih pozvao
da dodu u njegov ured. Kada su do5li, u uredu su zatekli osobe prezimena Stardevic, Juri6 i
jo5 osobu po nadimku ,,Bosanac". OptuZeni Tomislav Madi govorio je da tu veder treba ici u
akciju kod detnika koji su u dosluhu s detnicima. On i optuZeni Zoran Po5tic od jednog
vojnika dobili su uniforme biv5e JNA koje su obukli. Za njima su do5li optu2eni Tomislav
Madi, Juri6 i ,,Bosanac". Morali su ostaviti osobne dokumente, zatim su se uputili do
prostorije gdje su dobili oru2je. OptuZeni Mario Juri6 zaduZio je automatski pi5tolj ,,Skorpion",
optu2eni Zoran Po5ti6 automatsku pu5ku i on takoder automatsku puSku. OptuZeni Tomislav
Madi Juri6u i ,,Bosancu" dao je detonatorske kapisle i prigu5ivade. ,,Bosanac. je ve6 kod sebe
imao automatsku pu5ku. Potom su iza5li i osobnim automobilom marke ,,Mercedes" bijele
boje, vinkova6ke registracije, po vozadu Star6evi6u odvezeni su do Cerne. Dok su se vozili,
utvrdio je da nema strjeljiva. Nije znao gdje idu. Optu2eni Mijo Stardevi6 pokazao je rukom
gdje treba i6i kada su stali, ali je mogu6e da je rekao samo ku6ni broj. lza5li su iz osobnog
automobila, ponijeli oruZje i mine, i jedan po jedan krenuli za optuZenim Marijom Juricem-.
Nakon oko 50 m uSli su u dvoriSte jedne ku6e, do5li do ulaznih vrata, nakon kucanja netko je
otvorio vrata, te su jedan za drugim u5li u hodnik. OptuZeni Mario Juri6 naredio je njemu i
optuZenom Zoranu Po5ticu da pretraZe jednu prostoriju radi pronalaska oruZja. Kada su
prona5li lovadku pu5ku, optuZeni Zoran Po5ti6 je po5ao do optuZenog Marija Juri6a radi
pokazivanja,zaryimje ion oti5ao iu dnevnoj sobizapazio nepoznatu odraslu mu5ku osobu,
ienu i dvoje djece, ne5to su pri6ali. Kada su se vratili u sobu, optuZeni Zoran Po5ti6 mu je
pokazao zlatni landi6 s privjeskom djeteline s cetiri lista, da bi nakon toga 6uo tupe udarce
slidne prigu5enim pucnjima. OptuZeni Mario Juri6 doSao je po mine, i zajedno s ,,Bosancem"
nestali su iz vida i ne zna Sto su radili. Pretpostavljao je da su uku6ani mrtvi. Na kraju su
iza5li iz ku6e i otiSli do parkiranog osobnog automobila. Tijekom voZnje ni5ta nisu
razgovarali. Po povratku odmah je oti5ao u spavaonicu. Sljede6i dan mu je bio prazan. Jo$
nakon svega sjeda se da su i5li u akciju izvidanja. Tada se upla5io za svoj Zivot. Jednom mu
je ,,Bosanac" pri5ao i drZe6i prst na ustima dao do znarya da Suti, dodav5i da 6e u protivnom
njemu i obitelji zubima pregristi grkljane. Kada su dobili pla6u, oti5li su za Zagreb. Bojao se
optuZenog Tomislav Madija i nije imao hrabrosti prijaviti dogadaj. Na jednoj od skupnih
fotografija pokazao je optuZenog Miju Stardevi6a, optuZenog Tomislava Madija, optuZenog
Zorana Po5ti6a isebe.

Tijekom ispitivanja u svojstvu uhi6enika posebno je dodao da je optuZeni Tomislav Madi dao
orulie optuZenom Mariju Juridu (Skorpion), a njemu i optuZenom Zoranu Po5ticu automatske
pu5ke, dok je ,,Bosanac" ve6 imao pu5ku. OptuZeni Tomislav Madi pored orulja dao je
prigu5ivade i detonatorske kapisle. Od njega je dobio dvije protutenkovske mine, a optu2eni
Zoran Po5ti6 jednu ili dvije protutenkovske mine. Po dolasku u Cernu optuZeni Mijo Starcevi6
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obratio se optuZenom Mariju Juri6u, pokazav5i ku6u ili mu je samo rekao broj kuie. Dok su
bili u ku6i, nije 6uo nikakve vriske osoba koje su se tu nalazile. Nije mu poznato je li netko od
njih nakon svega podnio optuZenom Tomislavu Madiju izvje56e. Ne osje6a se krivim zbog
svega, iako misli da je moZda trebao pomo6i uku6anima.

Na fotografiji pokazanoj od strane optuZenog Mije Star6evi6a, a na kojoj se nalazi njih oko
petnaest iz postrojbe, upravo je u Urugom redu s desne strane prepoznao optuZenog Miju
Stardevi6a, naime, to prezime mu joS odzvanja u u5ima, lmao je bradu i 5e5ir, on ih je vozio u
Cernu.

Tri puta je davao iskaze i svi njegovi iskazi su isti, polazedi od policije, istrage do glavne
rasprave. lskaz pred policijom je takav kakav je i tu nema promjena. Nikakvim utjecajima
branitelja lvice Macvanina nije podlegao. Dao je svoj iskaz na glavnoj raspravi i itoli-Xoo
toga.

OPTUZENI MIJO STAREEUG

Zao muje obitelji Oluji6, za njihovu sudbinu ne smatra se krivim jer u tome nije ufestvovao.
U jedinicu HOS-a kod optuZenog Tomislava Madija doSao je svojim osobnim automobilom
rnarke ,,Mercedes". Sje6a se kritidnog dana kada je do5ao netko od vojnika i rekao da ga
treba dozapovjednik Marijanovid i kada je oti5ao do njega, rekao mu je da treba jednu ekipu
odvesti u akciju izvidanja. Upalio je auto, dovezao ga pred Skolu, otvorio prtljaZnik, a dedki,
njih ietvorica potovarili su stvari u auto. To su bili optuZeni Mario Juri6, optuZeni Zoran
Po5ti6, optuZeni Davor Lazie i osoba pod nadimkom ,,Bosanac" kojem niti danas ne zna ime
ni prezime. Optu2eni Mario Juri6 mu je rekao da idu za Andrija5evce. Nedaleko mosta od
Andrija5evaca optuZeni Mario Juri6 rekao je da stane i izaiao je, a kada se vratio, rekao je
da idu za Cernu. Dolaskom do Cerne optuZeni Mario Jurii je rekao da stane i svi su iza5li.
Zadrijemao je za volanom. Nakon 6etrdesetak minuta ili 6ak sat vremena, otvorila su se vrata
i dedki su ulazili unutra, rekavii da idu za Komletince. Malo mu je bilo 6udno jer je
optuZenog Marija Juri6a trebao odvesti na prvu liniju obrane. Kada su se spremali za odlazak
iz Komletinaca, ne zna 5to su de6ki ponijeli. Cernu slabo poznaje, tamo ne ide, nema
prijatelja. lz Cerne ne zna niti jednog stanovnika. Misli da optuZeni Tomislav Madi s ovim
sludajem nema ni5ta. I sada ne zna gdje je ku6a Olujidevih. Nikakvu naredbu tog kritidnog
dana nije dobio od optu2enog Tomislava Madija. Na fotografiji na kojoj se nalazi 15 osoba,
on je u gornjern redu s desne strane. Dogovoru prije odlaska u Cernu nije prisustuovao, ku6u
obitelji Oluji6 nije pokazao, to je za njega bila rutinska voZnja.

Na glavnoj raspravi pokazao je ukupno detiri fotografije. Na fotografiji s Sest osoba njega
nema, na fotografiji s petnaest osoba nalazi se u gorenjem redu s desne strane i jedina je
osoba s bradom i Seiirom, na fotografijama s dvadesetipet i pet osoba takoder ga nema.

Tijekom dokaznoE postupka, ispitani su: svjedoci Zdenka Madi, Nevenka Madi, Vladimir
Madi iVladimir Budko.

Nadalje, bududi da su se stranke suglasile da se umjesto neposrednog ispitivanja svjedoka
o5teienih, svjedoka ivjeitaka koji nisu nazodni i nisu pozvani proditaju zapisnici o njihovom
prija5njom ispitivanju, proditani su zapisnici o prijaSnjem ispitivanju svjedoka oSte6enih
Stojanke Olujid (827,1A87, 1088 i 1284) i Katice Rebu5 (832 i 1088), svjedoka lvana eadi6a
(827 i 828), MarteZull (829 i1307), Kate Cipin (829), VladeJuri5i6a (829), Nikole Kadu5i6a
(829 i830), Zeljka Rebu5a (832,833, 1088 i2177), Mate Boroza(201-206,499, 444,8g4i
835), Zvonka Jurmana (835 i 836), Mate Bertida (988 i 989), Franje Tureka (989), lvice
Zupkovi6a (1025 i 1026 i 1283), Ante Oapida (102$8 i 1049), Josipa Colari6a (1049 i 1050),
Marka Benakovi6a (1050), Stjepana lvani6a (1091 i 1092), Blala Pu5elji6a (1092), Dure
eosi6a (1092, 1093 i 1282), Bore Mandi6a ('1093, 1982 i1983), Darka.tosiea (t093;, Dure
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Majeti6a (1093, i1094), Branka Marijanovi6a (1094 i1095), Zlatka Belanovi6a (1095), Mile
Dedakovi6a (1141 i 1142), Ante Prkadina (1 142), Dominika eoriia (1142 i 1143), uije
Mil6eti6a (1143), Zdravka Bani6a (1143), Miroslava Krizmani6a (1143 i 1144), Milo5a Mitaka
(1144), Tomislava lvi6a (1162), lvana Stefandi6a (1284), BoZe Guve (1284), Steve Biti6a
(1307 i1308), Dane Rajkovi6a (1308), Josipa eerina (1315), llije Kesegi6a (1315 i1316),
Ante Andeli6a (1316), Mile Simunca (1333), Antuna Damjanovi6a (1335), Pere Guberca
(1335 i 1336), Ante Sari6a (1951), Damjana Kraljevica (1951 i 1952) i Dobroslava Parage
(2097), te nalazi i miSljenja vje5taG psihijatra dr. Nikole Mandi6a (833) i dr. Berislava
Pa5ali6a (1163 i 1316), sudskomedicinskog vje5taka dr. Ante BlaZanovi6a (833 i 844),
vjeStaka psihologa Dunje Baraban (1162 i 1163), vjeitaka urara Jo2e Suljade (1089),
vjeStaka zlatara Rajka Luki6a (1089), vjeitaka za balistiku Vojina Ma5truka (896 i 897) i

vjeStaka za polare Renata Padelata (1025).

Pro6itani su, pregledani i ukratko usmeno izloieni: potvrde o privremenom oduzimanju
predmeta (39-42,55,69,75,76,76-90,253,315 i361), fotografije oznadene pod brojevima
1, 3, 5, i 7, zapisnici o vje5tadenju Centra za kriminalistidka vje5tacenja ,,lvan Vudeti6" (144 i

145,2216'2217, le 2242), zapisnici o odevidu (155-156 i366), zapisnici o obavljenoj
obdukciji (169-182 i 183 - 195), fotodokumentacija (205-22A), vjendani list za optuZenog
Tomislava Madija i svjedoka Zdenku Madi, rodenu Koreni6 (255 i 256), izvod iz matice
rodenih za Milenu i Marka Oluji6a (279 i 280), biljeZnica Milene Oluji6 (384), zrno izuzeto na
licu mjesta (430), ocjene Ministarstva obrane za optulenog Davora Laziea (533-536), izvod
iz matice rodenih za optuZenog Marija Juri6a (586), izvod iz matice rodenih za optuZenog
Davora Lazila (578) i izvod iz matice rodenih za optuZenog Zorana Po5tica (579), nalaz
Centra za kriminalistidka vjeStadenja ,,lvan Vudeti6" od 07. oZujka 1992. (57S i 579), zapisnik
vje3taka za balistiku (707 i 708), zapisnik Centra za kriminalistidka vje5tadenja .,lvan Vuieti6,,
od 08. svibnja 2OO7 . (1034-1 036), preslike (1096-1 102, 1 166-'t 197 i 1304-1905,),
fotodokumentacija odevida (1148-1152), smrtni list (1311), dokument (1339), preslika vojne
iskaznice za optuZenog Marija Jurica (1348), nalazi i mi5ljenja Zavoda za sudsku medicinu i

kriminalistiku, DNA laboratorij, Zagreb (2023-2026, 2117-212A, 2208-2212, 2248-2250 i

2230-2234), zapisnik isituacijski plan rekonskukcije - pokusa - eksperimenta (2159-2163),
izvodi iz matice vjendanih za Radomira Olujica i Anicu Maleni6i6 (2181-2182), dopisi pU
vukovarsko-srijemske, Odjel kriminalistidke policije od 02. sijednja 2008. (2215-2212,2220-
2221, 2265-2266, 2274-2277, le 2279 i 2280), detiri fotograftle (2225), fotodokumentacija i

zapisnik vezan za ekshumaciju posmrtnih ostataka Stjepana Malenidi6a (2257-2264),
zapisnik vezan za ekshumaciju posmrtnih ostataka Stojana Vujnovi6a (2271), dopis Ureda za
obranu Vinkovci od 15. sijednja 2008. (lista broj 2269), dopis Matidnog ureda Vinkovci,
Matidnog odjela Rokovci (2278), izvadak iz matice umrlih (2291), prilozi {2292-2293), dopis
Vojne sigurnosno - obavjeStajne agencije, Klasa: 804-01107-01/588, Ur broj: 512-10-06-422-
07-03 od 16. kolovoza 2007. godine (lista broj 2135-2138).

JoS su pro6itani, pregledani i ukratko usmeno izloZeni: preslike presuda Op6inskog suda u
Vinkovcima broj: K-148196., K-8/98., K-148/99., K-210/99. i K-440100. (321 -324, 326-328,
331-334, 336-338, 340-344), te izvodi iz kaznenih evidencija za optuZenog Tomislava
Madija, optuZenog Marija Juri6a, optuienog Zorana Po5ti6a, optuZenog Davora Lazica i

optuZenog Mij u Starcevil,a (294, 285, 286, 287, 288. i 530).

SVJEDOK OSTECENA STOJANKA OLUJIC majka je Radomira Olujiia. lstije bio zaposten
u Cerni u jednoj samoposluzi kao Sef, dok je njegova supruga Anica bila uposlena u jednoj
banci. Radomir iAnica imali su dvoje djece, k6erku Milenu isina Marka. Kada je 1991.
godine do5lo do rata, njen sin je podeo primati izbjeglice. Podetkom 1992. godine nekoliko
puta je u dvori5te njenog sina badena bomba. No6u su lupali na dvori5na vrata i na prozore.
Radomir je dobivao telefonske prijetnje, psovali su mu majku srpsku i prijetili da 6e ga ubiti.
Zadnii put ih je vidjela 17. veljace 1992. godine u vedernjim satima. Kada ih je ostavila, ve6
su svi bili u pidZamama, a unuka Milena je za stolom pisala zadalu.lza nje je ostao suprug
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Mirko, ali se i on ubzo vratio kuci. Kada je kolegica njene snahe javila da se Anica nije
pojavila na poslu, suprug Mirko se obukao i oti5ao do njihove ku6e, da bi iza5ao van vidu6i:
,,Zaklani su! " Ne zna ie ii sin u ku6i imao Sajkadu, samo zna da je unuk imao gardijsko
odijelo. Sin je bio dobre naravi, volio je roditelje i svoju obitelj. U selu su ga svi znali. Prije
nego Sto 6e poginuti, pod alkoholom se s jednim posvadao u gostionici, ne zna za5to su se
posvadali, vjencani kum ih je razdvojio. Od svih mjeitana u Cerni sin nije razgovarao s tim
koji ga je istukao. 

"

SVJEDOK OSTECENA KATICA REBUS sestra je pokojne Anice koja je bita udana za
Radomira Olujica i koji su Zivjeli u Cerni s djecom Milenom i Markom. Bili su u dobrim
odnosima. Zadnji put ih je vidjela 02.01.1992.9odine. Poznato joj je da je njena sestra imala
nakita. Posebno ukazuje na zlatne nauSnice, bile su starinske, s plavim kamendi6ima
poredanim u obliku grozda, Sto ih je Mileni nakon smrti poklonila majka. U prvom ili drugom
mjesecu 1992. godine sestra Anica joj je spominjala prrjetnje koje je dobivala preko telefona,
a istakla i badenu bombu u dvori5te. Zbog toga joj je predloZila da dodu kod nje u PoZegu, ali
nije htjela napu5tati ku6u.

SVJEDOK ZDENKA MADI nema bilo kakvih saznanja vezano za dogadal u Cerni, samo je
opisala mu5ki sat s metalnom narukvicom, mu5ki sat s koZnim remenom i zlatninu, Sto je bilo
njihovo vlasni5tvo.

SVJEDOK NEVENKA MADI je majka optuZenog Tomislava Madija. Policija je pretresala
njenu ku6u u Vinkovcima i oduzela jedan muiki prsten kojeg je dobila 1982. godine dok je
radila na moru.

SVJEDOK VLADlltllR MADI, brat optuZenog Tomislava Madija, isti6e da je prilikom pretresa
u ku6i njegove maike policija oduzela jedan muSki prsten kojeg je dobila na moru.

SVJEDOK VLADIMIR BU6KO kao slu2bena osoba Policijske uprave vukovarsko
srijemske tvrdio je da je nemogude da optuZenici tijekom ispitivanja u policiji nisu dobili vode i

da nisu jeli. Nije todno da je optuleni Zoran Poitid zaspao tijekom ispitivanja, aktivno je
sudjelovao. Kao jamstuo ispitivanja tu su bili branitelji. Tijekom ispitivanja nije bilo nikakvog
zastraiivanja.

SVJEDOK IVAN eAe lG u vrijeme dogadanja bio je nadelnik SIS-a 109. vinkovadke brigade.
Kroz tu duZnost upoznao je svjedoka Matu Boroza, ali i optuZenog Tomislava Madija. U ljeto
1992. godlne kod njega je do5ao svjedok Mato Boroz i rekao rnu da ima nekih saznanja o
ubojstvu obitelji Oluji6 iz Cerne. O svemu je izvijestio Mirka Groielja, nadelnika SIS-a u
Osijeku. S optuZenim Marijom .Juri6em razgovor je obavljen u blizini Vinkovaca. Od
pomo6nika Mirka Gro5elja tu su bili Jurman ili Pavlovski. On i svjedok Mato Boroz razgovoru
nisu prisustovali, a trajao je oko sat vremena. Misli da je jedan od pomo6nika Mirka Gro5elja
vodio zabiljeSke. l,,lakon razgovora Mirko GroSelj mu je rekao da je optuZeni Mario Juri6
ostavio kod njega dojam nepouzdanosti i dao mu uputu da se vi5e u to ne petlja. lako je
Mirko Gro5elj tra2io da od policije pribavizapisnik o oievidu ifotografski elaborat, u tome nije
uspio, i zbog toga se Mirko Gro5elj ljutio. lnade Mirko Gro5elj o svemu je izvijestio tadaSnjeg
porno6nika ministra unutarnjih poslova Franju Tureka. Kasnije je Mirko GroSelj izvr5io
samoubojstvo. Poznato mu je da je pri lOS.bjelovarskoj brigadi bio vod HOS-a kojim je
zapovijedao optuZeni Tomislav Madi i bio je smje5tan u Komletincima.

SVJEDOK MARTA ZUt-.1 poznaje obitelj Oluji6, a Anica Oluji6 6ak je s njoj zajedno radila u' - ':podruZnici Zupanjske banke u Cerni. Bilo jojje poznato da su Rade i Anica bili u mje5ovitom
braku. Negdje u sijednju 1992. godine badena im je eksplozivna naprava na garaZu, nakon
dega su odltidili da odu kod Radomirovih rodaka u Njemadku. 17. veljaCe 1992. godine oko
07,00 sati do5la je na posao, ali Anice nije bilo. Zvala je telefonom ali joj nitko nije
odgovarao. Zamolila je jednog mje5tanina da je odveze do ku6e Oluji6evih. Po dolasku do
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ku6e, njihov pas je lajao, lupala je na prozore, ali nitko nije odgovarao. Obavijestila je
Radomirovog oca, koji je iza6ao iz ku6e, a kada je u5ao u ku6u, ubrzo je istr6ao vi6u6i:
,,Zaklani su! " Nikada vi5e nije uSla u tu ku6u ili dvori5te. Poznato joj je da je Anica imala
zlatni nakit i dukate.

SVJEDOK KATA Clpltt kao medicinska sestra zaposlena je u Domu zdravlja u Cerni.
Poznaje obitelj Oluji6, radi se o trgovadkoj obitelji i s njima je bila u dobrim odnosima. Jednog
dana u drugom mjesecu 1992. godinef u Dom zdravlja su do5la dva ilitri mladi6a i rekla da se
u kudi Oluji6evih dogodilo ne5to stra5no, jo5 su dodali da su ukucani pobijeni ili poklani. Dr.
Ljubi5i Gavrilovi6u je tada pozlilo. Kada je do5la do kuce obitelji Oluji6, tamo je ve6 bilo dosta
svijeta. Po ulasku u dnevnu sobu uodila je da televizor jo5 radi, a uodila je i detiri beZivotna
tijela. Bacila je pogled i na spava6u sobu i vidjela da je u njoj nered, sve je bilo ispreturano,
posteljina je bila razbacana, du5eci nadignuti.

SVJEDOK VLADO JUR|SIC u Domovinski rat ukljudio se 1991. godine, po5ao je s lovadkom
pu5kom, datuma se ne sje6a. Bio je pripadnik 131.Zupanjske brigade. Poznavao je obitelj
Oluji6. Te no6i kada je nastradala obitelj Oluji6, bio je na straZi ispred trikotaZe ,,Gordana".
Nakon straZe je oti5ao ku6i spavati i ujutro ga je probudila majka, bila je uplakana i rekla je
Sto se dogodilo obitelji Oluji6. Dok su bili na straZi, sje6a se da je iz pravca Vinkovaca pokraj
njihovog straZarskog mjesta pro5ao jedan bijeli putnidki autornobil, ali ne zna o kojem se
osobnom automobilu radilo.

SVJEDOK NIKOLA KARLUSIC kao rodeni Ceranin poznavao je obitelj Olujic. Dana
25.10.1991. godine pristupio je u 131. Zupanjsku brigadu. Tu no6 kada je nastradala obitelj
Oluji6, bio je na straZi kod trikotaZe ,,Gordana' u vremenu od 22,0A sati do pola noci. Dok je
davao straZu, ne sje6a se bilo kakvih osobnih automobila. lsto tako ne sje6a se kad je duo za
ubojstvo obitelji Oluji6.

SVJEDOK ZeUXO REBU$j kao suprug svjedoka o5te6ene Katice Rebu5 bio je dobar s
obitelji Oluji6. Poznato mu je da je Rade bio lovac i da je imao lovadki karabin i lovadku
pu5ku dvocijevku. Poznato mu je da je podetkom drugog mjeseca 1992. godine u obiteljsku
ku6u obitelji Oluji6 badena bomba. Nekoliko dana nakon toga, kada su se vidjeli, Rade mu je
rekao da primaju telefonske prijetnje. Zna da je obitelj Oluji6 imala zlatnog nakita. Rade je
imao lokal u Vinkovcima i prodao ga je prije usmr6enja za oko 50.000,00 do 60.000,00 DEM.

SVJEDOK MATO BOROZ od mjeseca veljade 1991. godine suradivao je sa svjedokom
lvanom eacicem. Optu2eni Mario Juri6 stalno je i5ao za njim, vjerojatno mu je imponiralo Sto
je on bio u Legiji stranaca. Negdje krajem 1992.godine ili podetkom 1993. godine pri5ao mu
je optuZeni Mario Juri6 negdje u gradu u Vinkovcima i ispridao mu vezano za ubojstvo obitelji
Oluji6 u mjesecu veljadi 1992. godine. Bio je siguran da optu2eni Mario Juri6 govori istinu.
Sve to je optuZeni Mario Juri6 ispridao i pred svjedokom lvanom Cadi6em. Vezano za
ubojstvo obitelji Oluji6 ispridao je i pred svjedokom Zvonkom Jurmanom. Tri puta je pridao
pri6u o ubojstvu u Cerni i svaki put je pridao isto. Dok se nalazio na izdrZavanju kazne
zatvora, todnije dok je bio u zatvorskoj bolnici, i rekao: ,,Boroz, 6uvaj se". OptuZenog
Tomislava Madija zadnji put je vidio 2002.godine. Optu2eni Tomislav Madi 6ak mu je nudio
da ,,makne" optuZenog Marija Juri6a, govore6i da bi usrecio vi5e ljudi. Po njemu, optuZeni
Mario Juri6 je labilna i vrlo agresivna osoba.

SVJEDOK ZVONKO JURMAN saznao je za ime i prezime optuZenog Marija Juri6a negdje u
proljede 1992.godine. Tada je bio dasnik SIS-a. Svjedok lvan ea6i6 obavijestio ga je da je
preko svjedoka Mate Boroza do5ao do saznanja da optuZeni Mario Juri6 ne5to zna vezano
za ubojstvo obitelji Oluji6 iz Cerne. Sje6a se da je optuZeni Mario Juri6 kao protuuslugu traZio
da mu se sredi status pripadnika specijalne jedinice Ministarstva unutarnjih poslova u
Zagrebu. Razgovor s optuZenim Marijem Juri6em dogovorio je svjedok lvan Cacic. Razgovor
je obavljen u blizini Vinkovaca. Prilikom ruzgovora optuZeni Mario Juri6 davao je do znanja
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da je i on sudjelovao u skupini ljudi koja je po6inila ubojstvo obitetji Otuji6, atije ocijenio da je
nepouzdan. O svemu je izvijestio svog pretpostavljenog pukovnika Miru Groiegi, t<o;i ie'umeduvremenu umro. Tijekom razgovora nisu vodene biljeSke, a niti je vrseno tonsko
snimanje. optuZeni Mario Juri6 bio je prilidno konfuzan dok je govorio.

SVJEDOK MATO BERTIC od 25. listopada 1991. godine do 30. studenog 199g. godine
radio je kao pirotehnidar. Na lice nlljesta do5ao je na poziv svjedoka Marka Blnakovi6a. prvi
su na lice mjesta do5li svjedokinja koja je radila s gospodom Olujii ijedan fotograf. Naredio
je !a qe svi udalje zbog opasnosti od eksplozije. Samo je izvadio mine, ostavio-ih je i otiSao
ku6i. Na stepenicama koje vode u ku6u na5ao je komadi6 sporogoru6eg Stapina i
detoniraju6eg Stapina iz legaje izvukao zakljudak da su upaljadi i pravljeni na tom mjestu. Ti
koji su postavljali eksploziv istovremeno su bili i strudnjaci i laici, nisu imali pojma o piavljenu
upaljada. Mine su postavljane tako da se nije vidjelo imaju li dopuns(i upagae i na
detonirajudi Stapin stavljena je detoniraju6a kapisla, 5to se ocjenjuje dobrom stranom,
medutim, nisu znali spojiti sporodetoniraju6i Stapin i detonirajuei Siapin, Sto je bila losa
strana. Sve su mogli detonirati udarcem 6eki6a, ali bi onda ugrozili svoje Zivoie. Razorna
mo6 postavljenog eksploziva je bila takva da bi ku6u sravnila salemljom. U fueije pronasao
detiri mine. Za montalu ju bilo dovoljno najvi5e pet minuta. lzgorjela su dva sporogoru6a
Stapina i kod njih je na5ao detiri ili pet komada zapaljenih drvaca Slnice. ponovio je da ie onaj
tko je postavljao eksploziv bio struinjak, ali je kod paljenja bio taik. Sto se ti6e spomena na
strudnost, mislio je na nadin kako su mine sakrivene.

SVJEDOK FRANJO TUREK 1992. godine radio je u Vara2dinu u Centru slu2be za zastitu
Ustavnog poretka, to6nije, od 2000. do 2004. godine obavljao je funkciju pomodnika ministra
unutarnjih poslova i s te funkcije i poslove vezane za za5titu Ustavnog poretka. Ne poznaje
Zitv-e, ne poznaje optuZene. ni5ta mu ne znade imena i prezimena lvan 0a6i6, Gro5elj. da
sludajem vezanim za obitelj Olujid nije imao nikakvog doticaja.

SVJEDOK IVICA ZUPKOUC nema nikakvih neposrednih saznanja vezanih za obitelj Otuji6.
Od 28.06. 1991. godine do 13.01.1992. godine bio je u postrojbama HOS-a u 109. briglOi
vinkovadke bojne. Sje6a se optuZenog Tomislava Madija, nisu se nalazili na ,,istoj vainol
{u2inl" jer je ispoljavao samovolju i nije bio bai posluSan. Poznaje i optuZenog Mirija Juri6a.
OptuZenog Miju Stardevica upoznao je 1994. ili 1995. godine. Sve postrojbe HbS-a dobile su
naredenje da se pripoje HV-u, od kada vi5e nisu mogli samostalno djelovati. OptuZeni
Tomislav Madi vod HOS-a u Komletincima osnovao je samoinicijativno i bilo ih je oko 50, a
sve radi obrane mjesta. Nije dobivao izvje56a o njihovim aktivnostima. Pokojni Stojan
Vujnovi6 zvani ,.Srbin", bio je zapovjednik satnije HOS-a i odgovarao je za dio Vinkovica
zvani ,,Mala Bosna". Vod optu2enog Tomislava Madija pripojen je 105. bjelovarskoj brigadi.
Po njemu je nnirnodopska zona od 5 do 10 km. Cerna je bila udaljena od linije razdvajanja
oko 20 km. Vjeruje da se u Cerni normalno 2ivjelo.

SVJEDOK ANTO DAPIG jedan je od utemeljitelja HOS-a koji je nastao u okviru HSp-a, a
kao datum osnivanjavodi se 03. svibnja 1991. godine. O kritidnom dogadaju nema nikakvih
saznanja. Osobno se protivio ulasku maloljetnika u postrojbe. Za svoj vojni put optu|eni
Tomislav Madi zasluZuje najvi5e ocjene, imali su inforrnacije da je najhraniili i Oa je iiao i

tamo gdje drugi nisu htjeii. Po njemu je ovo prvi put da su pripadnici HOS-a dovedeni u
kontekst ratnog zlodina. Zadnja njegova naredba odnosila se na potrebu integriranja HOS-a
u HV. Cptu2eni Tomislav Madi nekoliko je puta dolazio u Zagreb zbog raznih potreba. eak
su on i Paraga krajem 1999. godine posjetili same Kornletince. Unutar HOS-a do5lo je do
razdora ier ie za razliku od njega svjedok Dobroslav Paraga inzistirao na odvajanju od HV-a.
Prisjeda se da mu se jedan dlan postrojbe optuZenog Tomislava Madija poZ-atio na njegov
,,dril".

SVJEDOK JOSIP COLARIC je podetkom 1992. godine radio u Policijskoj upravi Zuparya
kao mladi inspektor. Bio je dio uvidajne ekipe u Cerni. Misli da je tada kriminalistidki tehni6ar

1,4

\,



Broj: K-5/07.

bio BlaZ Pu5elji6. Na odevid su do5li organizirano kao i u drugim sludajevima. Svjedok Mato
Berti6 doSao je na lice mjesta ne5to poslije njega, ali niSta nisu radili dok nije do5ao istraZni
sudac. Obavili su pregled prostora zbog o6evida. Morali su ukloniti mogu6e opasnosti kao
npr. paljenje svjetla i dr. Uodili su 6ahure, mrtva tijela, eksplozivne naprave i dr. Sve su
razminirali on i svjedok Mato Berti6.

SVJEDOK MARKO BENAKOVIC u to vrijeme bio je pripadnik SIS-a pri 131.Zupanjskoj
brigadi. Na lice mjesta do5ao je nakor_i obavijesti da je do5lo do ubojstva, uredno obavijestivii
svog nadelnika u Osijeku, gospodina Gro5elja. U ku6u nije ulazio pr'rje dolaska istraZnog
suca. Cuo je da je prije njih ulazila Zena koja je radila s pokojnom Anicom. lzvje56e je poslao
u Osijek. Neito pr'rje toga dva njihova sluZbenika su ubijena u Cerni.

SVJEDOK STJEPAN IVANIC u to vrijeme je bio zapovjednik 105. bjelovarske brigade.
Krajem 1991 . godine sve postrojbe HOS-a u5le su u HV. Pokrivali su frontu od 42 km. Bilo je
stra5no puno obveza i problema. S optuZenim Tomislavom Madijem nije imao problema. Za
dogadaj u Cerni saznao je tek iz novina. Dogadaj se zbio izvan podrucja njegove
odgovornosti. OptuZeni Tomislav Madi pokazivao je hrabrost, sje6a se jednog slu6aja kad je
bila probijena linija i kada je trebalo i6i u protunapad. Ne sje6a se kada se prvi put vidio s
optuZenim Tomislavom Madijem.

SVJEDOK BLAZ. PUSELJIC podetkom 1992. godine radio je kao kriminalni tehnicar pri
tada5njoj Policijskoj upravi Zuparya. Na lice mjesta do5li su negdje oko 07,45 ili 08,00 sati.
Slao je inade Centru za kriminalisti6ka vjeStadenja dahure. eahure su slane u nekoliko
navrata, obi6no bi ih donio netko od operativaca, a on bi ih zapakirao i poslao. Ne sje6a se
broja dahura koje su prona5li na licu mjesta. Ne sje6a se tko je naknadno dostavljao 6ahure.
Radio je skicu lica mjesta ifotodokumentaciju o6evida, ato va2i i za kroki skicu lica mjesta.

SVJEDOK DURO COSIC o samom dogadaju ne zna niSta. Tada je bio u Vrbanji kao
pripadnik 131. brigade inije mogao znatiza kretanje optuZenog Tomislava Madija. Ne sje6a
se je li optu2eni Tomislav Madi u sjedi5te HOS-a i5ao podetkom veljade 1992. godine.
OptuZenog Marija Jurica poznaje jo5 od 1991. godine, ito kao problematidnog. lz njihove
jedinice otjerao ga je svjedok Boro Mandi6.

SVJEDOK BORO MANDIC bio je organizator HOS-a na podrudju Vrbanje. OptuZeni
Tomislav Madi nije bio u njegovojjedinici. Prisjeca se optuZenog Marija Juri6a kojije do5ao
kod njih krajem 1991. godine ili podetkom 1992. godine izadrlao se moZda mjesec ili mjesec
i pol dana. Jednostavno se nije mogao uklopiti kod njih. Bio je pomalo agresivan.
Jednostavno je bio pomalo teZak. To Sto se dogodilo uZasan je i odvratan zlo6in, ali s tim ne
moZe spojiti optuZenog Tomislava Mad'rja ioptuZenog Marija Juri6a.

SVJEDOK DARKO JOSIC 01. sijednja 1992. godine do5ao je u jedinicu u kojoj je
zapovijedao optuZeni Tomislav Madi. U Komletincima je vidao optuZenog Marija Jurica. Kad
bi iSli u izvidanje, nosili bi odore biv5e JNA.

SVJEDOK DURO MAJETIC , koliko se sje6a, od SMB uniformi imali su samo tri male, jednu
je nosio on, drugu Darko Josi6, a tre6u jedan pod nadimkom ,,Pipi". U jedinici u kojoj je
zapovijedao Tomislav Madi bio je od 02.10.1991. godine. Zapovjednik je uvijek znao gdje su
iSli. Za sudbinu obitelji Oluji6 saznao je na televiziji. Bio je zapovjednik voda. Optu2eni Zoran
Po5tid ioptuZeni Davor Lazi6 kod njih su bili moZda 15 dana.

SVJEDOK BRANO MARIJANOVIC u jedinici u kojojje zapovijedao optuZeni Tomislav Madi
u svojstvu njegovog zamjenika bio je od mjeseca studenoga 1991. godine pa do 07. lipnja
1992. godine. 1 2. velja6e 1992. godine u njihovu jedinicu doSli su iz Zagreba optuZeni Zoran
Po5ti6 i optuZeni Davor Lazie . OruZje se nalazilo kod svakog od vojnika u spavaonici, tako su
njih dvojica dobili kala5njikove i po dvije rudne bombe. Spavali su u osnovnoj Skoli u
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Komletincima. Glupost je da netko ide u akciju s oruZjem ali bez municije. Osnovno
naoruZanje i municiju su svi imali, a sve ostalo se drZalo u skladiStu. Njihov zapovjednik voda
je bio lvan Stefandi6. OptuZenog Marjia Juri6a sje6a se jo5 iz predgrada Vinkovaca zvanog
,,Mala Bosna". Zvanidno nikada nije bio dlan jedinice kojom je zapovijedao optuZeni Tomislav
Madi. Sto se tide akcija, uvijek je netko mogao napraviti na svoju ruku. Negdje u mjesecu
veljadi 1992. godine, u predvederje, kada je bilo jako hladno, optuZeni Tomislav Madi trebao
je i6i u Zagreb. lod tada se sje6a.optu2enog Marija Juri6a, trahioje dva do tri dovjeka radi
izvidanja prema Lipovcu. OptuZeni-Tomislav Madi naredio mu je da optuZenom Mariju Juri6u
da ljude i sredstva za izvidanje. OptuZenog Tomislava Madija za Zagreb je vozio Dominik
Cori6. Nije bio u prostoriji kada je lvan Stefandic odabrao ljude koji 6e i6i s optuZenim
Marijem Juricem. Od vozada je prona5ao optuZenog Mrju Stardevi6a. Sljede6eg dana od
lvana Stefan6i6a cuo je da je sve bilo u redu. To je njima bila rutina, pogotovo jer nije bilo
borbe i mrtvih. OptuZenog Zorana Po5ti6a se sje6a jer je imao najve6u glavu u jedinici, a
optuZenog Davora Lazila po tome jer je uvijek bio tih. Za dogadaj u Cerni prvi put je doznao
iz tjednika,,Nacional".

SVJEDOK ZLATKO BELANOVIC u postrojbu kojom je zapovijedao optuZeni Tomislav Madi
do5ao je 05. ili 06^ sijednja 1992. godine. Kao kroz maglu sje6a se optuZenog Davora Lazica.
Vjeruje da su on i optuZeni Zoran Po5ti6 duZili oru2je.

SVJEDOK MILE DEDAKOVI0 za dogadaj u Cerni prvi put je duo gledaju6i televiziju, bio je
frapiran, predmetne optuZenike nikako nije mogao dovesti u kontekst da bi to mogli napraviti.
Ti ljudi koji su to napravili, rnonstrumi su. Mogu6e je da je do poticaja za taj zlodin moglo do6i
izCerne. Bio je inspektor HOS-a 1991. godine idaljnjih sedam mjeseci. OptuZeni Tomislav
Madi naredbe je izvr5avao bez pogovora, precizno i uvijek je bio na delu svojih ljudi, a dva
puta je bio ranjen.

SVJEDOK ANTE PRKACIN poznaje optuZenog Tomislava Madija. eini rnu se da su se prvi
put vidjeli u Zagrebu 1991. godine kada je radio na popisu iopioj mobilizaciji HOS-a. Za
optuZenog Tomislava Madija 6uo je 6ak i ranije, jer je bio neustra5ivi ratnik. Za dogadaj u
Cerni prvi put je saznao prije nekoliko mjeseci iz novina. Taj dogadaj te5ko mu je dovesti u
vezu s optuZenim Tomislavom Madijem i njegovom postrojbom. Zlo6in je teZak i to pravi
ratnici ne 6ine. Budu6i da je takoder udestvovao u ratlr, desto se nalazio u situacijama da je
odluiivao o Zivotu i smrti drugih ljudi. Onaj tko to mo2e udiniti, ne moZe biti 6ovjek, taj tko je
to napravio od lo5eg je genetskog materijala. Takve se zapovijedi ne izvr5avaju.

SV.IEDOK DOMINIK CORIC tvrdi da je sve 5to je pro6itao u novinama neistina. 17. ili 18.
veljade 1992. godine odvezao je optuZenog Tomislava Madija u Vinkovce. S njim je bila neka
djevojka, a gdje su otiSli, ne zna. Bio je inade u njegovoj postrojbi. Ostaviv5i optuZenog
Tomislava Madija u Vinkovcirna, vratio se u Komletince. Krenulisu negdje oko 13,00 ili 13,30
sati, s tim 5to im je do Vinkovaca trebalo negdje oko 35 - 40 minuta. U hotelu ,,Grani6al' u

Zupanji narednog dana kada se vratio optuZeni Tomislav Madi, pridao je o dogadaju u Cerni.

SVJEDOK ILIJA MlReETle za vrijeme rata bio je na Cresu u progonstuu. Postrojba
optuZenog Tomislava Madija bila je u njegovoj ku6i. Neki mje5tani su predo6ili da je Srbin,
iako nije, ali optuZeni Tomislav Madi nije dao da ga diraju.

SVJEDOK ZDRAVKO BANIC o samom dogadaju u Cerni ne zna niSta, to 5to zna, zna iz
novina. U ratnovrijeme bio je pripadnik 105. bjelovarske brigade, ito u oklopnoj bojni. Kada
je dc5ao u Komletince, upoznao je optuZenog Tomislava Madija. U nekoliko navrata zajedno
su iSli u Zagreb kombijem. Zadnji put su bili u drugom mjesecu 1992. godine. 17.02.1992.
godine, kasnije se probudio, kada je na5ao poruku optuZenog Tomislava Madija da dode u

Centar veze jer idu u Zagreb. Krenuli su za Zagreb negdje izmedu 18,00 i 20,00 sati.
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SVJEDOK MIROSLAV KRIZMANIC radio je u Centru veze u Vinkovcima 1992. godine. Tu
dolaze sve informacije. Ve6 sljede6eg dana saznao je iz prilanja da se u Cerni neSto
dogodilo. Dan nakon tog dogadaja optuZeni Tomislav Madi do5ao je u Centar veze. Na
njegovo pitanje Sto se dogodilo, optuZeni Tomislav Madi nije ni5ta odgovorio. Po njemu je
Radomir Olujid bio dosta prihvaden od ljudi u Cerni.

SVJEDOK MILOS MILAK vi5e od 30 godina poznaje optuZenog Tomislava Madija, po
nacionalnostije Srbin. Njihovi roditeljisu se poznavali. OptuZeni Tomislav Madi davao mu je
garancije da mu se ni5ta ne moZe desiti.

SVJEDOK TOMISLAV ILJIC u kriticno vrijeme bio je nadelnik tada5nje Policije uprave
Zupaqa. Po obavijesti o dogadaju zajedno s kolegama iz kriminalistidke policije izi5ao je na
lice mjesta. U to vrijeme, s obzirom na rat, komunikacija s vojnom policijom je bila slaba.
Nikoga iz redova vojske nisu mogli privoditi. Naknadno su slali na vje5tadenje jednu 6ahuru
koja je bila vezana za osobu u koju su sumnjali. Na licu mjesta osim dahura ispaljenih iz
oruLia Skorpion, bilo je dahura i drugog kalibra. ViSe se ne sjeca koje su to po njima
osumnji6ene osobe bile. Predmet je vodio BoZo Guvo, sada nadelnik sektora u Policijskoj
upravi zagrebadkoj.

SVJEDOK IVAN STEFANdIC 1991. do 1992. godine bio je u jedinici kojom je zapovijedao
optuZeni Tomislav Madi, i to kao zapovjednik voda. Upravo u njegovom vodu bili su optu2eni
Zoran Poiti6 i optu2eni Davor Lazic. Ne sje6a se kad su do5li, uglavnom su se kratko
zadrZall Sjeca se kada je trebalo ici u izvidanje u zimu 1992. godine. Svjedok Branko
Marijanovi6 dao je zapovijed da da ljude za izvidanje koje je trebao voditi optuZeni Mario
Juri6. Kako se radi o klasidnom izvidanju, detalja se ne sje6a. Odore biv5e JNA zaduZili su u
skladi5tu. Vozio ih je optuZeni Mijo Stardevi6. Kada su se vratili, bila je ve6 no6 i osoba pod
nadimkom,,Bosanac" samo je kratko rekla da je sve bilo u redu.Za dogadaj u Cerni prvi put
je saznao iz medija.

SVJEDOK BOZO GUVO u kriticno vr'rjeme bio je zaposlen u Policijskoj upravi Zupanja, i to
kao v.d. zamjenika kriminalistidke policije. O dogadaju u Cerni obavije5ten je telefonom.
Kada je doSao na lice mjesta, tamo je ve6 bilo dosta gradana, izmedu kojih i Sef vojne policije
svjedok Marko Benakovi6. Lice mjesta je osigurano, a nakon Sto su izvu6ene mine, podeli su
s o6evidom. Sporogore6i Stapini nisu bile iste duZine, iz dega je izvu6en zakljudak da su bili
paljeni od najduZeg prema najkra6em kako bi do eksplozUe do5lo istovremeno. Cahure i zrna
poslana su radi vje5tadenja u Zagreb. Budu6i da se radilo o ratnom vremenu, oruZja se nisu
izuzimala radi mogu6eg vje5tadenja. Pratili su dosta osumnjidenih osoba, ali se ne sje6a
njihovih imena i prezimena.

SVJEDOKU STEVI BILICU poznato je da je Radomir Oluji6 imao nekakav prostor u
Vinkovcima. Dobro ga poznaje jer su radili u Cerni u trgovinama jedna do druge. Radomir
Oluji6 je bio dobar, jedino je pod utjecajem alkohola znao ispoljavati svoje srpstvo i pjevati
srpske pjesme. Netko ga je i istukao. Misli da u Cerni nema 6ovjeka pod nadimkom
,,Ceranin". U Cerni je jedini tog imena i prezimena. O tome da je Radomir Olujic pjevao
srpske pjesme u selu se pri6alo.

SVJEDOK DANE RAJKOVIC poznaje Radomira Oluji6a, iivjeli su u istoj ulici, dak su
zajedno igrali nogomet. Radomir Oluji6 je bio poznat kao kavgadZiia, i to kada popije
alkohola. Smatra da je isti imao za5titu. lnade je po nacionalnosti Srbin. Znao je proslavljati
srpske nove godine. Kroz pridu je znao ispoljavati svoje srpstvo. U kritidno vrijeme bio je u
131.Zupanjskoj brigadi smje5tenoj u Komletincima. eitava satnija s oko 120 ljudi koja se
nalazila u Komletincima bila je iz Cerne. Nije znao da je Radomir Oluji6 imao poslovni prostor
u Vinkovcima. U Cerni nema nikoga pod nadimkom ,,Ceranin". U Komletincima je tada bio
jedan pod nadimkom ,,lljo" a zove se llija Kesegi6. Postojala je postrojba na udaljenosti oko
200 metara od ku6e Oluji6evih.
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SVJEDOK JOSIP Cgnrul poznaje optuZenog Davora Lazica negdje od kraja 2005. godine
kada je bio na duZnosti operativnog stoZernog dodasnika. Za njega moZe re6i da se radi o
strudnom djelatniku, inade obavlja informatidke poslove. Kod njega nrle zapazio ni5ta Sto bi
upu6ivalo na sklonost podinjenju odredenih kaznenih djela. Bio je komunikativan i uredno je
dolazio na posao. Sluibena ocjena je bila ,,isti6e se", s tim 5to je ranije imao ocjenu ,,osobito
se isti6e".

SVJEDOK ILIJA KESEGIC tada je bio u Hrvatskoj vojsci, i to na poloZaju kod Privlak e. Za
dogad'aj je 6uo dva dana kasnije. Ne zna nikoga pod nadimkom ,,lljo". Sve njih koji su iz
Cerne zovu ,,Cerani".

SVJEDOK ANTE ANDELIC o optuZenom Davoru Lazicu rekao je sve najbolje. Kao Covjek je
bio izuzetno sposoban, a kao radnik vrlo predan. Kod njega nije primijetio nikakva devijantna
ponaSanja. Da je bio drugadiji, ne bi bio pozvan u glavni sto2er.

SVJEDOK MILE StnnUrugC nije udesnik Domovinskog rata i ne zna tko je iz Cerne bio u
HOS-u. Za dogadaj u Cerni doznao je oko 11,00 sati idu6eg dana. Sukob s pokojnim
Radomirom imao je njegov susjed Dane Rajkovi6. Sr.rkcbili su se ne5to vezano za
nacionalnost. Ni5ta mu ne govore nadimci,,Ceranin" i ,,iljo".

SVJEDOK ANTUN DAMJANOVIC kra6e vrijeme je bio u postrojbi optuZenog Tomislava
Madija. Za optuZbu prvi put je duo na televiziji. Sjeda se 17. veljade 1992. godine kada je u
kancelariju optuZenog Tomislava Madija potpisivao pristupnicu. Nakon potpisivanja optuZeni
Tomislav Madi Zurio se u Zagreb i nije ga vidio idu6ih nekoliko dana. OptuZenog Tomislava
Madija upoznao je nekoliko dana prije 17.vel1aee 1992. godine. Prije dvije godine duli su se
telefonom i od optuZencg Tomislava Madija tra2ioje da mu potpi5e boravak u vojsci.

SVJEDOK PERO GUBERAC tvrdi da je doSao na glavnu raspravu jer ga je zvao odvjetnik
Emil Havki6, uputiv5i ga da treba svjedoditi o nekom reversu - izdatnici. Ne sje6a se je li 17.
veljade 1992. godine bio u postrojbi. Bez obzira tko bi radio u skladi5tu, uvijek je postojao isti
blok izdatnica. Postrojba optu2enog Tomislava Madija imala je jedno skladiSte u kojem je
upravo on radio. U skladiStu su imali maskirne uniforme, SNB uniforme, bijele kombinezone,
6izme i ostalo. Cd oruZja su imali kalaSnjikove i pletere. Skorpione nisu imali.

SVJEDOK ANTE SnnlC trebao je obaviti poligrafsko ispitivanje optuZenog Marija Juri6a,
optuZenog Davora Lazi6a, optuZenog Zorana Poitida i optuZenog Mije Stardevi6a. Na
poligrafsko ispitivanje jedino nije pristao optuZeni Mario Juri6.

SVJEDOK DAMJAN KRA!-".IEVIC za sludaj je doznao iz novina i ne moZe vjerovati da je
tako ne5to mogao udiniti heroj kao 5to je optuZeni Tomislav Madi. OptuZenog Tomislava
Madija upoznao je negdje u mjesecu studenom 1991. godine. Optu2eni Tomislav Madi je
iSao tamo gdje bi nraio tko i5ao.

SVJEDOK DOBROSLAV PARAGA 1991. godine u cijelosti se posvetio pravnom, politidkom
i vojnom zastupanju interesa Republike Hrvatske. Tada je bio predsjednik najprije oporbene
a zatim parlamentarne stranke pod imenom Hrvatska stranka prava. OptuZenog Tomislava
Madija upoznao je u kasno ljeto ili ranu jesen 1991. godine kada je doputovao iz Sjedinjenih
Ameridkih Drlava. Tada postrojbe HOS-a nisu djelovale izvan tada5nje Hrvatske vojske.
OptuZen! Tomislav Madi dolazio je kod njih u Zagreb. Zgrolen je saznanjem o dogadaju u
Cerni, osuduje ga, i nada se da optu2eni Tomislav Madi u tome nema udjela. Za sve je
$aznao iz medija. Ne poznaje optuZenog Marija Juri6a. Da bijedinice mogle funkcionirati na
rati5tu, on je potpisivao irnenovanja zapovjednika. Bio je protiv toga da se na rati5ta Salju
maloljetnici. Nisu imali sredstava za pla6anje ljudi i sve je bilo na dogovornoj osnovi.
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vJESrAcl PSIHIJATRI DR. NtKoLA MANDTC r DR. BERIsLAV pASALtc u osnovi su
suglasni u svojim..nalaz.ima i misljenjima, naveli su: Optuzeni Tomislav Madi psihidki je
zdrava osoba, u vrijeme inkriminacije mogao je upravljatisvojim postupcima ishvaiiti znat4-i
posljedice svojih postupaka. Optu2eni Mario Juri6 u vrijem6 inkriminacije, s 1g godina i2
mjeseca, pokazivao je odredene elemente disocijalnog i paranoidnog foiemeeaia li6nosti,
Zel1an isticanja i dokazivanja, nedovoljne emocionalne zrelos-ti' (sa za-stolem u
psihosocijalnom razvoju), te..je slijedom toga ipak mogao upravljati svojim postupcima i

thvatlti znaeal i posljedice ucinjenogl ali su te sposobnosti biie smanlene. Optuzeni Zoran
Po5ti6 u vrijeme inkriminacije takoder je mogao upravljati svojim postupcima i shvatiti znad,al
posljedice udinjenog, ali su te sposobnosti bile smanjene, cijene6i tadaSnjih 1g godina i6
mjeseci, emocionalnu nezrelost s odredenim karakteriitikama prema diJocijalnom
poreme6aju lidnosti. OptuZeni Davor Lazi6,u vrijeme inkriminacije s 18 godina i2 mjeseca bioje nedovoljno emocionalno zreo, zbog 6ega je mogao upravljaii svojiri postupcimi i shvatiti
zna6'al posljedice udinjenog, ali su te sposobnosti bile smanjene. OptuZeni Mijo Star6evi6 u
vrijeme inkriminacije mogao je upravljati svojim postupcima i shvatiti zna6a1 i posfjeOice
udinjenog, jezgrovno je neurotski struktuirana osoba s tendencijom na disocijainom i blagim
simptomima PTSP.

NaglaSeno je da su nalaz i misljenja vjestaka psihijatra dr. Nikole Mandida i dr. Berislava
Pa5ali6a u osnovi suglasni jer je dr. Berislav Pa5alii ukazao na manju razliku, navodeci dapo njemu kod optuZenog Mije Stardevi6a nema elemenata koji bi upu6ivali na takav
poremedaj osobnosti koji bi zadovoljio valeee dijagnostidke kriterije.

VJESTAK PSIHOLOG DUNJA BARABAN nakon psihologijskog testiranja istakla je:
OptuZeni Tomislav-l\4adi prosjednih je intelektualnih sposobno-sti, zldovoljavajuce vizuelne
percepcije i motoridke koordinacije, postoje indicije da je osoba slabije prilagodena, da ima
te5ko6a u socijalnim odnosima, egocentridna je, neorganizirana,'impulzivna i latentno
agresivna, mogu6eg shizoidnog karaktera. Optuzeni Mlrio Juri6 ima visoke prosjecne
intelektualne sposobnosii, zadovoljavajuiih osobnosti vizuelne percepcije i rnotoridke
koordinacije, postoje ind.ikacije da je pretjerano osjetljiv, nepovjerljiv, 

'sr,rmnjidav 
prema

drugima, agresivan, precijenjenog doZivljavanja vlastite viZnosti, suipeKno za paranoidno -narcistidki poreme6aj lidnosti. OptuZeni Zoran Po5ti6 ima visoko prosjecne intelektualne
sposobnosti, zadovoljavaju6u sposobnost vizuelne percepcije i lhotoiiete koordinacije,
visoko izralene anksiozno
kontrolirana, odgovorna, nesklona rizidnim aktivnostim a, briana i sklona somatizacijama.
OptuZeni Davor Lazi6 nadprosjednih je intelektualnih sposobnosti, ima zadovoljavajucu
sposobnost vizuelne percepcije i motoridke koordinacije, nisu uodeni simptomi neurotskih
poremecaja, postoje indikacije da je egocentridan, impulzivan, prei.lerano osjeljiv,
nepovjerljiv i sumnjidav, suspektno za paranoidni poreme6aj lidnosti. OptuZehi Mijo Sta;6evi6
ima visoko prosje6n_e intelektualne sposobnosti, ima pote5ko6a u motori6koj kooidinaciji, Sto
ukazuje na mogu6e organske, neurolo5ke disfunkcije, osoba je s viiokim izraaenim
simptomima neurotskog depresivnog karaktera, dru5tven j6, socijalno odgovoran,
kontroliran, manje je prilagodljiv novim situacijama i neprilagoden rizidnim-aktivnostima. Za
optuZenog Tomislava Madija, optuZenog Marija Juri6a i optu2enog Davora Lazica jo5 je
naznadeno da su na testovima pokazali tendenciju davanja socijalno poZeljnih, neiskrenih
odgovora zarazliku od optu2enogZorana Po5ti6a ioptuZenog Mije Stardevi6a.

U odnosu na rezultate psihologijskog nalaza vje5tak psihijatar dr. Berislav pa5ali6, vezano za
rezultate psihologijskih nalaza kod optuZenog Tomislava Madija, optuZenog Marija Juri6a i
optuZenog Davora Lazila navodi da je zabille2ena sklonost na testovima divanju socijalno
poZeljnih odgovora u znadajnoj mjeri situacijski uvjetovana. To vaZi i za optuienog Davora
Lazila gdje se govori o suspektnim paranoidnim karakteristikama

SUDSKOMEDINCINSKI VJESTAK DR. ANTO BLAZANOVTG dao je nataz i miitjenje iz
kojeg proizilazi: Radomira Oluji6a pogodilo je deset projektila, zadobio je ustrjelnu ran, #at",
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pet ustrjelnih rana leda, ustijelnu ranu rebarnog luka, lijeve potkoljenice i desnog rudnog
palca, o5te6enu Anicu Oluji6 pogodilo je Sest projektila zadavii joj 4 ustrjelne rane glave, te
ustrjelnu ranu prsa i trbuha. Milenu Oluji6 pogodilo je jedanaest projektila, zadobila je dvije
ustrjelne rane glave, ustrjelnu ranu vrata, detiri ustrjelne rane leda, ustrjelnu ranu desne
podlaktice, lijeve podlaktice, lijeve natkoljenice i lijeve potkoljenice. Marka Oluji6a takoder je
pogodilo jedanaest projektila, zadobio je ustrjelne rane glave, desne nadlaktice, prsnog koSa,
desnog kuka, desnog rebarnog luka, lijevog ramena, lijeve podlaktice, lijeve nadlaktice, dvije
ustrjelne rane desne natkoljenice i dvije ustrjelne rane lijeve natkoljenice. Zbog zadobivenih
ozljeda odmah su umrli.

Sve rane nanesene su ,,iz daljine", dok su dvije rane na tijelu Marka Olujida nanesene iz
neposredne blizine, usta cijevi su bila naslonjena na koiu ili su od iste bila odmaknuta svega
nekoliko milimetara, na 5to upu6uje njihova velidina, nastale su prolaskom barutnih plinova i

destica, kqi razaraju koZu.

VJESTAK - URAR JOZE SI.,LJADA vje5tadio je mu5ki sat s metalnom narukvicom (potvrda
o oduzimanju predmeta broj 073363) i muSkisat s koZnim remenom (potvrda o privremenom
oduzimanju predmeta broj 073363). Prvi sat je klasidne izrade, vrijednosti oko 100 EUR,
noien je negdje oko 5 godina, a proizvodi se negdje od 1980. godine. Drugi sat je vrijednosti
moZda oko 100 kn.

VJESTAK - Z!-ATAR RAJKO LUKIC za mu5ki prsten (potvrda o privremenom oduzimanju
predmeta broj 009074), tvrdi da se ustvari radi o biZuteriji. Nau5nice vezane za potvrdu o
privrernenom oduzimanju predmeta 129918 pripadaju modelu od prije oko 30 godina, dosta
dugo su no5ene, na jednoj su nauinici donja dva kamendiCa ista po boji, a gornji je malo
svjetliji, naknadno je obraden, ugradivan, vide se tragovi naknadnog stavljanja kamendi6a,
vide se tragovi tiskanja, bio je kod majstora. Kada se na zlatnlnu stavlja Zig, ne mora se
uvijek proiitati, inade na nau5nicama ne5to postoji, aii se ne moZe deiifrirati. Radi se o
klasidnom modelu nau5nica, i on je u svom poslu radio slidne modele, takve se i sada rade
kod njega, i porijeklo se te5ko moZe odrediti. Kamen6i6i su od stakla. Cijena mindu5a je
negdje od 200 do 300 kuna. Takve mindu5e nekada su se kupovale, a danas rjede.
Procjenjuje da se radi o 14 postotnom zlatu. Na njima nema proizvodadkog broja izato moZe
re6i da su stare. l{ikakvom ekspertizom ne bi se moglo o6itati tko je proizvodad mindu5a. Na
drugoj nauSnici ni5ta nije dodatno radeno. Zlatni laniid vezan za potvrdu o privremenom
oduzimanju predmeta broj 099444 izraden je od zlata, ima hrvatske Zigove, model je star oko
5 godina, nije puno noien, moZda je stavljen tek nekoliko puta.

VJESTAK ZA BALISTIKU VOJIN MASTRUKO u nalazu i misljenju od 07. ozujka 1992.
godine navodi, 5to se tide dostavljenih 6ahura i zrna: Svih sedamnaest dostavljenih dahura
kal7,62x 39 mm irnaju'identiCne individualne karakteristike mehanidkih tragova mehanizma
oruija i ispaljene su iz iste pu5ke.' XoO svih devet dehura kal. 7,65 mm individualne
karakteristike mehaniCkih tragova mehanizma oruZja ispaljene su iz ietog pi5tolja. YaZi i za
devet dostavljenih zrna kal. 7.65 mm. eahure i zrna kal. 7,65 mm ispaljene su iz
autornatskog pi5tolja marke ,,Crvena zastava', model .,Skorpion" kal. 7,65 mm. Kako su sve
dostavljene dahure znatno za6adene,'yjerojatno su ispaljene iz oruija s prigu5iva6em.
Naknadno dostavljena da.hura kal. 7,65 mm ispaljena je iz automatskog pi5tolja marke
,,Crvena zastava", model ,,Skorpion", kal. 7,65 mm, nerna identidne individuaine karakteristike
mehanidkih tragova kao na devet dostavljenih dahura kal. 7,65 mm, izralalni mehanidki
tragovi nastaii su grubonr mehanidkom obradom. Nakon 5to je zatraleno oruZje radi
vjeitadenja naknadno dostavljene 6ahure, isto nije dobiveno. Ka|.7,62 x 39 mm odgovara
autornatskoj puici tipa kalainjikov.

VJESTAK zA POZARE RENATO PACELAT poja5njava da je kolidina postavljenog
eksploziva od 27 kg bila dovoljna za uni$tenje obite!.iske kude. Eksploziv je nestrudno
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postavljen jer je sporogoru6i Stapin vezan na detoniraju6i na kapislu, a kapisla na kraju
detoniraju6eg.

Vje5tacenjem Zavoda za sudsku medicinu i kriminalistiku, DNA laboratorij, Zagreb, nisu
utvrdene podudarnosti, odnosno nepodudarnosti, kako s uzorcima izdvojenim s mu5kog
prstena oduzetog od svjedoka Nevenke Madi, tako is uzorcima izdvojenim s opu5ka cigarete
,,Milde sorte", pronadenog u ku6i obitelji Oluji6. Za tu svrhu vadena je krv optuZenom
Tomislavu Madiju, optuZenom Mariju'Juri6u, optuZenom Zoranu Po5ti6u, optu2enom Davoru
Lazieu, optu2enom Miji Star6evi6u, svjedoku Vladimiru Madiju i oStecenoj Stojanki Oluji6.
Ekshumirani su ostatci tri osobe, todnije, Radomira Oluji6a, Stjepana Malenidica i Stojana
Vujnovi6a. Analize vezane za muSki prsten bile su potrebne, jer je Zavod za sudsku
medicinu, DNK laboratorij, Zagreb, nakon prepoznavanja od strane o5te6ene Stojanke Oluji6,
o5te6ene Katice Rebui i svjedoka Zel1ka Rebu5a uspio pronaci epitelne stanice i izOvoliti
DNK samo s muSkog prstena. Analize vezane za opu5ak cigarete ,,Milde sorte" bile su
potrebne, jer je Centar za kriminalisti6ka vje5tadenja u Zagrebu s njega izdvojio DNK,
pripadao je mu5koj osobi, ali i zbog tvrdnji optuZenog Marija Juri6a da je u ku6i obitelji Oluji6
do njihovog dolaska ve6 bilo ljudi, izmedu kojih i Stojan Vujnovi6. Radi takvog vje5ta6enja
pored muikog prstena jo5 su poslani nau5nice s tri plava kamendi6a, muiki sat s metalnom
narukvicom i mu5ki sat s koZnom narukvicom, ali pronadene epitelne stanice nisu bile
pogodne za izdvajanje DNK. Kratko redeno, svim nalazima, kako Zavoda za sudsku
medicinu, DNK laboratorij, Zagreb tako i Centra za kriminalistidka vje5ta6enja Zagreb,
utvrdeno je, da se pripremljeni uzorci ne podudaraju s uzorcima kako s muSkog prstena tako
i s opu5ka cigarete.

U poturdama o privremenom oduzimanju predmeta (073363, 009074, A99444, 129918,
129914,129913 i 129915) pojedinadno su nazna6eni svi predmeti koji su oduzeti od
optuZenog Tomislava Madija, optuZenog Marija Juri6a, optuZenog Zorana Po5ti6a,
optuZenog Davora Lazi6a, optuZenog Mije Stardevi6a i svjedoka Nevenke Madi.

fz zapisnika o oievidu proizlazi da je odevid zapodet u 10,15 sati a dovrSen u 14,30 sati.
Mjesto dogadaja nalazi se u Gerni, u ulici EraCe Radica br. 51a u ku6i u kojoj je 2ivjela obitelj
Oluii6. U samoj ku6i u spava6oj sobi iz jednog ormara izvudene su ladice i sadrZaj je bio
istresen na pod, iz drugog ormara izbadena je posteljina, ali i jedna zavjesa. U samom uglu
spava6e sobe izmedu ormara i ulidnog zida smjeStena je protutenkovska mina. Po6etak
Stapina je crne boje, uodena je jedna izgorjela Sibica, tri cijele Sibice i kutija Sibica strane
proizvodnje. Tu je naden i veliki opuSak cigarete s filterom i dlanska karta Anice Oluji6 za
knjiZnicu. Otvoren je i no6ni ormar iz koje je sadrZaj izbaden, Bra6ni kreveti su u velikom
neredu a posteljina ispreturana. Na uzglavlju kreveta stavljeni su predmeti iz no6nog
ormari6a. U kupatilu takoder je postavljena protutenkovska mina. U hodniku utidnica
telefona je izvadena. U dnevnoj sobi nalaze se cetiri tijela, u pepeljari promjera 17 cm
pronaden je jedan veliki opu5ak cigarete s filterom koji je izuzel, a u manjoj pepeljari
pronadeno je sedam opu5aka uobicajne veliiine. Na prijelazu iz dnevnog boravka u kuhinju
naden je opu5ak filter cigarete. Na kuhinjskom stolu nalaze se dvije udenidke biljeZnice. U
djedjoj sobi na lijevoj gornjoj izbo6ini kreveta postavljena je kapa sa Siltom, kakvu nosi
Hrvatska vojska, a na stoli6u nalazi se desetak komada eksploziva.

Na mjestu dogadaja izradena je i skica, a na temelju fotografija i fotografski elaborat, gdje
posebno treba ista6ifotografiju br. 9., gdje se uo6ava temeljitost pretraZivanja.

Prema zapisniku o obdukciji, Anica Oluji6 umrla je nasilnom smr6u Zbog strijelnih rana glave,
grudnog ko5a i trbuha, Milena Olujid umrla je nasilnom smr6u zbog teSkog vanjskog i

unutra5njeg iskrvarenja uzrokovanog strijelnim ranama glave, vrata, trupa, obije podlaktice i

lijeve noge, Radomir Oluji6 umro je nasilnom smr6u zbog te5kog unutra5njeg i vanjskog
iskrvarenja koje je posljedica penetrirajudih strijelnih rana grudnog ko5a, dok je Marko Oluji6
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umro takoder nasilnom smr6u zbog teSkog unutra5njeg iskrvarenje nastalog zbog strijelnih
rana trbu5nog koia itrbuha.

Prema dopisu Policijske uprave vukovarsko - srijemske, Odjela kriminalisti6ke policije od O2.
sijednja 2008. proizlazi da opu$ak iz epavaGe sobe nije izuzet, opu5ak iz dnevnog boravka iz
vede:pepeljerp ie izqaet,.?li ga' u skladiStu nema, opuSak iz dnevnog boravka iz manje
pepeljare je izuzet, a opu6ak,E kuhinje je takoder izuzet i do3tavljen radi vjeitadenja.

lz dopisa ZapovjedniStva 131. brigade HV-a Zupanja od 24. olujka 1993. godine vidljivo je
da je optu2eni Mario Juric rasporeden u istu brigadu od 0'l .12.1991. godine do 29.Q2.1992.
gociine.

Dana 16. listopada 2007. godine obavljena je rekonstrukcija - pokus - eksperiment. Trebalo
je provjeriti iskaz optuZenog Marija Juri6a 5to se tide rasporeda stvari u prostoriji u kojoj se
nalazila detverodlana obitelj Oluji6, poloZaja njihovih tijela nakon pucanja te razmjeStanja
protutenkovskih rnina,zalim mogu6nost zapalanja dogadanja u prostoriji u kojoj se u kritidno
vrijeme nalazlla obitelj Oluji6 od strane optuZenog Davora Lazi6,a i optuZenog Zorana
Po5ti6a. Prije podetka rekonstrukcije, polazedi od zapisnika o odevidu, u dnevnoj sobi
izvrien je drugadiji razmjeStaj namje5taja i na drugim mjestima ucrtani su obrisi tijela
detverodlane obitelji Oluji6. Odmah po ulazu optuZeni Mario Juri6 stavio je primjedbu da je u
kritidno vrijeme na sredini prostorije bio niZi stolic, da je regal bio na drugoj strani, da trosjed
nije bio na sada zatedenom mjestu, kao i da tijela Anice i Marka nisu bila ispred samog
ulaza, 5to je vaZilo i za tijela Radomira i Milene. OptuZeni Davor Lazit, i optuZeni Zoran
Po5ti6 po ulasku ponovili su svoj na6in kretanja, a posebno na6in pretresanja spavade sobe.

lz Skoiske zadaee Milene pisane u biljeZnicu koja je pronadena na stolu u kuhinji treba citirati
sljede6i dio: .,Beziziaznost nikada ne vidim, jer uvijek u meni ima nade da 6e sve jednom
proci, da 6e meni netko pruZiti ruku spasa i spasiti me ponora. Nadam se da 6e sunce i za
mene svanuti te da ee zrake svijetlosti do6i i do moga srca... Ali ljubav i razumijevanje je
spas za sve, treba Zivjeti i voljeti i dvrsto biti na zemlji i ne pokolebati se ni pred 6im..."

lla glavnoj raspravi od 23. svibnja 20A7. obavljeno je prepoznavanje mu5kog prstena,
nau5nica s tri plava kamendi6a, mu3kog sata s metalnim remenom, mu5kog sata s koZnim
remenom i zlatnog ian6i6a. Prepoznavanje su vrSili oitecena Stojanka Oluji6, svjedok Katica
RebuS i svjedok Zeljko Rebu5. Prepoznavanje se vriilo po fazama, najprije su davali opis
predmeta, zatim se pristupilo postupku prepoznavanja, da bi na kraju slijedila ocjena
prepoznavanja. Prepoznate su samo nau5nice s tri, plava kameniida. O5tecena Stojanka
Oluji6 prisjeda se nau5nica, bile su plavkaste. Svjedok Katica Rebu5 za nau5nice je rekla da
ih zna, starinske su, od njene su mame, zlatne su i s tri plava kamenii6a. JoS je dodala da je
jedan plavi kamendiC nedostajao, ali ne zna kojim redoslijedom, a njena mama je to ostavila
unuci Mileni za uspomenu, dosta su stare. Svjedok Zeljko Rebu5 prisjeCa se zlatnih nauinica
s kamendi6ima, bili su postavljeni u trapez, plave boje, i jedan kamendid je nedostajao.

lz dopisa Vojno sigurnosno - obavjeStajne agencije, klasa: 804-01/07-01/588, ur broj:512-
10-06-422-07-03 od 16. kolovoza 2007. dobiven je podatak da se ne raspolaie bilo kakvim
sniinkom razgovora nedaleko Vinkovaca s optuienim Marijom Juri6em.

lz presuda Op6inskog suda u Vinkovcima vidljivo je da je optuZeni Mario Juri6 do sada
kairyavan, ito: presudom broj: K-148/96. od 27.Q7.1996. godine zbog kaznenog djela iz
dlanka 203. stavak 1. lqRH na kaznu zatvora u trajanju 9 mjeseci, uvjetno na 1 godinu,
presudom broj: K-8/98. od 11.03.1998. godinezbog kaznenog djela izdlanka331. M-a, na
kaznu zatvora u trajanju od 6 mjeseci, uvjetno na 1 godinu, presudom broj: K-148/99. od
17.05.1999. godine, zbog kaznenog djela izClanka 129: stavak 1.|(Z-a, na kaznu zatuora u
trajanju od 3 rnjeseca, uvjetno na 1 godinu, presudom broj: K-210/99. od 17.02.1999. godine,
zbog kaznenog djela iz Clanka 220. stavakl.l(Z-a na kaznu zatvora u trajanju od 1 godine,
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uvjetno na 5 godina i presudom broj: K-44O|OO. od 15.12.2AU. godine zbogkaznenog djela
iz dlanka 224. stavak 1- l{Z-a, na kaznu zatvora u trajanju od 8 mjeseci, uvjetno na 3 godine.

lz izvoda iz kaznene evidencije za ostale optuZenike, za optulenog Tomislava Madija,
optuZenog Zorana Po5tica, optuZenog Davora Lazila i optuZenog Miju Stardevi6a, vidljivo je
da do sada nisu osudivani.

Slijedi odredeno i potpuno obrazloZenje kako Sto se ti6e 6injenica tako i 5to se ti6e prava,
a nakon izloZenih obrana optuZenih Tomislava Madija, optuZenog Marija Juri6a, optuZenog
Zorana Po5ti6a, optuZenog Davora Laziea i optuZenog Mrje Stardevida te izvedenog
dokazanog postupka.

Podetak 1992. godine, kao uostalom i prethodna godina, ali i nekoliko narednih godina, bio je
dominantno odreden oruZanom agresijom tzv. JNA i paravojnih postrojbi (neregularnih, ne
pripadaju regularnoj vojsci) na RH. Radilo se o medunarodnom oruZanom sukobu, jer je RH
08. listopada 1991. godine proglasila neovisnost, a kao i druga strana, nije priznala ratno
stanje, izostala je objava rata. lnaie, rat je odno$, izmedu drZava kada priznaju da su u
ratnom stanju, dok je oruZani sukob vr5enje nepriJateljstva kole,niie rat. Gotovo cijela
teritorija RH bila je zahva6ena oru2anim sukobom. Pogotovo to vaZi za mjesto Komletinci, na
samoj crti pojadanog sukobljavanja, gdje se nalazio stoZer izvidadko - diverzantske satnije
HOS-a u sastavu HV-a, ali i za mjesto Cernu, udaljeno od crte pojadanog sukobljavanja
svega nekoliko desetaka kilometara. Dok je za mjesto Komletince konstatacija viSe nego
jasna, za mjesto Cernu treba dodati da je i u njemu vladala psihoza oruZanog sukobljavanja,
da je u samom mjestu bila stacionirana HV, da su na ulazu u mjesto postojali kontrolni
punktovi, da su ubijena dva pripadnika Sigurnosno - informativne sluZbe (u nastavku - SIS) i

da je dosta mje5tana bilo aktivno ukljudeno u obranu. Dimenzija podrudja ratnog
sukobljavanja pojadavala se spoznajama o stvarnoj mogu6nosti tada5njeg djelovanja JNA
skoro na svaki dio teritorija RH, pa i na Cernu, ali i spoznajama o disperziranosti pripadnika
paravojnih postrojbi ba5 po cijelom podru6ju RH.

U Cerni u ulici Bra6e Radi6a na broju 51a u svojoj kudi Zivjela je 6etveroclana obitelj Oluji6,
otac Radomir, majka Anica, te dvoje njihove djece, Marko (12 godina) i Milena (15 godina).
Radomir je radio u trgovini, a Anica u banci. Radomir je po nacionalnosti bio Srbin. Zbog
prijetnjitelefonom i bacanja eksplozivne naprave u dvori5te, namjeravali su oti6i u Njema6ku.
Ne5to prije prijetnji i bacanja eksplozivne naprave Radomir je u Vinkovcima prodao poslovni
prostor. U ku6i, kao manje - vi5e svaka druga obitelj, imali su novaca, zlatnine i dr.

OptuZeni Tomislav Madi, optuZeni Zoran Po5ti6, optuZeni Davor Lazi6, optuZeni MUo
Star6evi6 i osoba pod nadimkom ,,Bosanac", kao pripadnici izvidadko - diverzantske satnije
HOS-a u sastavu HV-a bili su stacionirani u osnovnoj Skoli u Komletincima. Optu2eni Mario
Juri6 pripadao je 131. brigadi HV, ali se kritidnog dana takoder zatekao u osnovnoj Skoli u
Komletincima. Kao takvi, u voinom smislu, i pored dinjenice da je u mjestu Cerna vladala
psihoza oruZanog sukobljavanja, nisu ga,,pokrivali" svojim dielovanjem.

Upravo u takvom okruienju lT. veljace 1992. godine u predvedernjim satima, obitelj Oluji6 je
ubijena, otudeni su razni predmeti i vrijednosti, dok je jedino zbog pogrje5ke u spajanju
izostalo aktiviranje postavljenih u ku6i protutenkovskih mina.

Name6e se kljudno pitanje: tko je naredio i tko je neposredno izvr5io ubojstvo i pljacku obitelji
Oluji6?

Ubojstvo i pljadku obitelji Oluji6 naredio je optuleni Tomislav Madi, a neposredni izvriitelji su
bili optuZeni Mario Juri6, optuZeni Zoran Po5ti6, optuZeni Davor Lazi6, optuZeni Mijo
Stardevi6 i osoba po nadimku,,Bosanac".
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Za ovo utvrdenje klju6ni su iskazi optuienog Davora Lazi6a (u svojstvu osumnjidenika,
uhi6enika i optuZenika) te iskazi optuienog Zorana Po5ti6a (u svojstvu osumnji6enika,
uhiienika, a dijelom i optu2enika), i kao takvi imaju posebnu teZinu. Pru2ili su sadrZajno
bogatstvo, cjelovitost i homogenost, detaljno su razloZili nekoliko mjeseci svog boravka u
HV-u (dolazak u mjesto Komletince u izvidadko - diverzantsku satniju HOS-a u sastavu HV-a
kojom je zapovijedao optuZeni Tomislav Madi, tko je izdao naredbu o ubojstvu obitelji Oluji6,
tko ih je odvezao i vratio, tko je zate6en s oruijem u dnevnoj sobi obitelji Olujic trenutak
nakon usmr6enja, tko je pretraiivao prostorije i kome su nakon svega predane oplja6kane
stvari), pri 6emu je nerijetko bilo originalnih opisa proZetih snaZnim emocijama. OptuZeni
Davor Lazit, od trenutka uhi6enja pa do glavne rasprave, iskazivao je uvijek isto, pa 6ak i
bez obzira na vremenski odmak od uhi6enja do glavne rasprave. Medutim, optuZeni Zoran
Po5ti6, kako je vremenski odmak od uhi6enja bio ve6i, poku5ao je umanjiti odgovornost
optuZenog Tomislava Madija, Sto je posebno do5lo do izralala u iskazu datom na glavnoj
raspravi, kada nije ponovio rije6i iz iskaza u svojstvu osumnjidenika ,,Tomislav Madi nam je
svima rekao da idemo u akciju u kojoj treba pobiti neke vikend-detnike", odnosno rijedi iz
iskaza u svojstvu uhi6enika ,,Tomislav Madi nam je rekao da se treba izvr5iti pretraga neke
ku6e, ne sje6am se je li spominjao mjesto gdje se ta ku6a nalazi, i da treba srediti neke
vikend-6etnike". Optuleni Zaran Po5ti6 6ak je primjedbama tijekom glavne rasprave u
odnosu na profesionalnost policije (na6in ispitivanja...), iodvjetnika (kontaktiranje s njim i

optu2enim Davorom Lazi6em) poku5ao umanjiti znataj udjela optuZenog Tomislava Madija u
ubojstvu obitelji Oiujii. OptuZeni Davor Lazi6 rezolutno je potvrdio konstantnost svog
iskazivanja redenicama: ,,Policija je bila pristojna" i ,,Nikakvim utjecajima branitelja lvice
Madvanina nisam podlegao". Zato se moie re6i, da je pona5anje redarstvenih vlasti bilo
usmjereno poduzimanju potrebnih mjera da se pronadu poeinitelji krividnog djela i da se
prikupe obavijesti koje bi mogle biti od koristi za uspjeSno vodenje kaznenog postupka, dok
je pona5anje odvjetnika bilo u okvirima dogovora vezanog za strategiju obrane. Zanimljivo je,
da su i optuZeni Davor Lazic i optuZeni Zoran Po5ti6 bez ikakvih primjedbi potpisali zapisnike
o ispitivanju kako u svojsfuu osumnjidenika tako i u svojstvu uhicenika.

OptuZeni Davor Lazi6, i optuZeni Zoran Po5ti6 
"preSutjeli 

su" dio naredbe optu2enog
Tomislava Madija koja se odnosila na plja6kanje ku6e i postavljanje eksploziva u ku6u kako
bi se uklonili tragovi, dirne su htjeli prvenstveno umanjiti svoju odgovornost. Da je naredba
optu2enog Tomislava Madija sadrZavala jo5 pljadkanje ku6e i postavljanje eksploziva,
upu6uju dinjenice: Na jednoj strani, revnost kod traZenja oruija i narodito vrijednosti, poku5aj
zadrlavanja kape - beretke od strane optuienog Zorana Po5ti6a, i poslu5na predaja svih
oduzetih predmeta optuZenom Tomislavu Madiju. A na drugoj strani, doprinos vezan za
no5enje ekspioziva jo5 od Komletinaca. lpak, ve6 konstatirana istinitost i vjerodostojnost
njihovih iskaza time nije umanjena. OptuZeni Davor Lazi6, i optuZeni Zoran Po5ti6 6ak su
govorili i o svom udjelu, pogotovo se terete6i opisivanjem detalja pretraZivanja, odno5enja i

predaje opljadkanih stvari optuZenom Tomislavu Madiju, ali i'namjerom zadrZavanja kape -
beretke od strane optuZenog Zorana Poiti6a. 'l

Radi preglednosti nije suvi5no joi jednom ponoviti prih'ia6eni esnovni slijed dogadanja
prema optu2enom Zoranu Po5ti6u i optuZenom Davoru Lazi{u:

Nakon nekoliko bezuspjeSnih pokuiaja, na kraju su ipak uSli u sastav HV-a, i to putem HSP-
a, te bili rasporedeni u stoZer izvidadko - diverzantske satnije u Komletincima. Tom satnijom
zapovijedao je optuZeni Tomislav Madi. Dobili su naredenje da zajedno s optuZenim Marijem
Juri6em i osobom pod nadimkom ,,Bosanac" odu u Cernu u akclju u kojoj treba pobiti neke
,,vikend-6etnike". Nakon 5to su bili opremljeni, optuZeni Mijo Stardevi6 svojim osobnim
automobilom marke ,,Mercedes" odvezao ih je u Cernu te pokazao na ku6u. Ulazna vrata je
oworila jedna nepoznata civilna osoba. Dok su njih dvojica pretraZivali spavadu sobu, u

dnevno.j sobi gdje su se nalazili uku6ani, ali i optuZeni Mario Juri6a te osoba pod nadimkom
,,Bosanac", 6ulo se ne5to slidno kao pucnji. Pored mrtvih tijela s pripadaju6im oruZjem stajali
su optuZeni Mario Juri6 i osoba pod nadimkom ,,Bosanac". Slijedilo je postavljanje
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eksploziva. OptuZeni Mijo Star6evi6 vratio ih je u Komletince. Sve oduzete predmete predali
su optuZenom Tomislavu Madiju. Ubrzo nakon toga napustili su satniju i vratili se u Zagreb.

Da bi se provjerilo jesu li optuZeni Zoran Po5ti6 i optuZeni Davor Lazi6 uopce bili kritidnog
predve6erja u ku6i obitelji Oluji6, pristupilo se rekonstrukciji * pokusu - eksperimentu
dolaskom do ku6e. Do ulaska u ku6u, ali i ulaZenje u samu ku6u, opisali su svoje kretanje i

Sto su radili, identiCno datim iskazima, ali identidno i s evidentnim posljedicama takvog
kretanja i radnji.

lz zapisnika o odevidu (iz jednog ormara izvudene su ladice i sadrZaj istresen na pod, iz
ormara koji ima pet vrata izbadena je posteljina, a s njom i jedna zamotana zavjesa, oba
ormari6a su otvorena a sadrZaj im je izbaden, bradni krevet je u velikom neredu, posteljina je
ispreturana...) i osobito iz fotodokumentacije odevida (fotografija br. 9) vidljivo je da se radilo
o zaista temeljitom pretraZivanju od strane opttdenog Davora Lazila i optuienog Zorana
Po5ti6a (opseg i posljedice pretraZivanja). Po svjedoku Marku Benakovi6u u spava6oj sobi
ladice su bile istresene na krevet, a po svjedoku Kati eipin: ,,Kroz otvorena vrata vidjeli sam
da je u toj sobi nered, sve je bilo ispreturano, primjerice posteljina je bila razbacana, du5eci
nadignuti, bilo je Sokantno stanje za mene, moZda je bilo i po podu stvari..." Ako se ovome
doda jo5 dio njihovih iskaza u kojima su opisali Sto je sve odneseno i predano optuZenom
Tomislavu Madiju, viSe je nego jasno da nisu traiili samo oruZje nego i druge vrijednosti,
prvenstveno novac i nakit.

OptuZeni Zoran Po5ti6 i optuZeni Davor Lazie bifi su svjesni da odlaze u "akciju" zbog
ubojstva kao dominantnog dijela naredbe. Tako optui:eni Zoran Po5ti6 navodi da im je
optuZeni Tomislav Madi rekao da trebaju srediti, pobiti neke vikend-detnike, a optuZeni Davor
Lazi6, da idu u akciju ,,kod detnika koji suraduju s 6etnicima", odnosno ,,kod detnika koji su u
dosluhu s 6etnicima". Na odstupanja od uobidajnih akcija, zaSto ne i na naznake ne6eg
zaista nedopuitenog, optu2enom Zoranu Po5ti6u i optuZenom Davoru Lazi6u ookazatelji su
bili i daljnje naredbe optuZenog Tomislava Madija, da obuku JNA odore, da ostave svoje
osobne dokumente, da ponesu protutenkovske mine, te podjela prigu5ivada optuZenom
Mariju Juri6u i osobi pod nadimkom ,,Bosanac'. Znaiajna je jo5 i dinjenica da se iSlo u Cernu
smjeitenu podalje od crte pojaianog sulcoldjavanja, za razliku od Komletiriaca, i u obiteljsku
ku6tt, 3to je ipak, doslowro gledeji$l; ndCiiojivo s vojnim ciljevima. Pogotovo je sve postajalo
uvjerljivije trenutkom ulaska u Cernu, prolaskom pored punkta koji je drlala HV i zaticanjem
u ozradju doma iskljudivo civila, od kojih su se posebno izdvajali djevojka (15 godina) idjedak
(12 godina). NAre..gbe su se izvr5avale bespogovorno i s nagla5enim stupnjom revnosti, Sto je
naroiito doSlo do izid2aJa ,,preturanjem'namje5taja u prostorijama ku6e radi traienja, pored
ostalog, i vrijednosti (novca, zlata..), upornim no5enjem protutenkovskih mina za dizarye u
zraK' obiteljske ku6e i nadasve posluSnom predajom nakon povratka svega opljadkanog
optuZenom Tomislavu Madiju. Opisano postupanje, uno5enje i stavljanje eksploziva u ku6u
kako bi se uklonili tragovi i traZenje optuZenog Zorana Po5ti6a od optuZenog Tomislava
Madija da i pored svega doZivljenog zadrii kapu - beretku, ,,otkrivaju" da je optuZeni
Tomislav Madi, i pored pre5udivanja optuZenog Zorana PoSti6a i optuZenog Davora Laziea,
naredio ne samo da se pobiju detnici nego jo5 pljadkanje i postavljanje eksploziva u ku6u,
Sto samo potvrduje njihov,u svijest ihtijenje.

Kao dlanovi grupe koja je iSla u Cernu, optuZeni Zoran Po5ti6 i optuZeni Davor Lazi6
,,pokrivali su' prvenstveno, poslove noSenja protutenkovskih mina radi ru5enja kuce i na taj
nadin prikrivanja tragova, poslove pretraiivanja ku6e i to narodito spava6e sobe radi traZenja
oruija, ali ivrijednih stvari (novca, nakita...), te poslove uzimanja ipredaje nadenog oruljai
vrijednih stvari optuZenom Tomislavu Madfu, 5to je vi5e nego revnosno i odradeno. Upravo
zbog toga nije od znad,ala jesu li optuieni Zoran Po5tid i optu2eni Davor Lazi6 pored
naoruZanja imali i municiju. lpak nije suvi5no citirati svjedoka Branka Marijanovi6a zamjenika
zapovjednika optuZenog Tomislava Madija ,,Glupost je i6i u akciju bez municije, svi su imali
orulje i municiju, 6ak i u spavaonici".

\J



26 Broj: K-5/07.

OptuZeni Tomislav Madi, suprotno navodima optuZenog Zorana poitica i optuZenog DavoraLazi6a, pokusao je dokazati kako nije mogao izdati nlredbu o uoo.lswu, Jrjre6 i miniranjukuce obitelji oluji6, jer se tada nalazio nJ putu za Zagrebu , rr"disn;i",j ilsp-". svjedokDominik eori6, svleook Branko tvlarijenovi6, svlecor" Zdravko aini6, .uj"ooL MiroslavKrizmani6 i svjedok Antun Damjanovi6 redom su trebali potvrditi odlazak'iz Komletinacapreko Vinkovaca, usputno- zadrLatrarye u Bjelovaru, boravak u sredisnjici, te svracanje uVinkovce po povratku za Komletince, kada jb.navodno prvi put i duo za'dogadaj Sve je to6ak i mogu6e, ali ne moZe posluZiti kao 
"aiibi". eudno le oa se navedeni lvjedoci sje6ajuupravo tog datuma, nalaze6i izgovore vezano za razlogiog prisjeianja. Taj oitum se- ni tjodemu nije mogao za niih izdvajati u odnosu na sve ostale Jogada;e. svleoor zoravko Bani6sam isti6e.kako je s optuZenim Tomislavom Madijem Ftoravst<om magistralom za zagrebputovao ukupno sedam do osam puta, a sj96a'se upravo spornog putovanja. SvjelokMiroslav Krizmani6, rade6i u Centru veze u Vinkovcima gdje je bio ogroman prolaz ljudi,sie6a.se b-a5 tog dana kada je kod njih optuZeni tomiitiv Madi #"iil, vra6u6i se izZagreba. Svjedok Dominjk eori6 opisule odlazak u Zagreb s optuZenim Tomislavom

Madijem, iako je Eto se tide sposobnosti sje6anja doslovno sam rekao: ,,Ne znam Sto samjuder jeo, a ne da znam. kojije tada bio q."n.,." Svjedok Antun oamlanovi6 potpisivao je
pristupnicu kada je optuZeni Tomislav Madi rekao di Zuri u Zagreb. Lventualni odlazak u
laqeb.uslijedio je,ipak nakon iz{avanja naredbe i nakon ito su Je odredenir" n"porredno
izvrSenje uputili u Cernu i vratili. Radi ie o nespecifidnom odla2enju u zagre,b, kakvih je u tovrijeme bilo viSe, da bi se todno upamtila satnica odlaska, a jo5 uito Luioentan ;e ipetnaestog od i5nj i vremenski odmak, znalajan protek vremena.

Naredba optuZenog Tomislava Madija bila je sveobuhvatna, precizna, sadriavala je svedetalje, a narodito, koga treba ubiti, Sto traZiti u kuci, tko 6e ih odvesti u Cernu i potazaii xueuobitelji oluji6, koje 6e odore obu6i, 5to ponijeti od naoruianja, Sto ,einN r p.tutenkovskim
minama ikome po powatku predatiopliaEkahe stvari.

optuzeni Tomislav Madi pona5ao se kao gospodar Zivota i smrti, umiiljaju6i da mu je ba5sve dopu5teno, zato 1'e i. zanimljiva njegova osobnost, koja je 
"iznjeoiita.- ron.t*6=n, Ibesiijalnu naredbu.o ubojstvu lnljadki-ooitelji oluji6. vjestdx p.riiirt"r Jr. NiLot" Mandi6 ivje5tak psihijatar dr. Berislav Pa5ali6.suglaini su oa le optuZeni Tomistav Madi psihi6ki

zdrava osoba, a u vrijeme inkriminacije mogao je upiavljati svojim postupcima i shvatiti
Tnaiai i posljedice gvojih postupaka. Vje5tak psin6tog 

'Dunj'a 
Baraban ufrruj" na prosje6ne

intelektualne sposo.bnosti, 6ak postoje indicije koje ukizuju na osobu slabije jrihgodenosti, ste5kodama u socijalnim odnosima, e.gocentridan je, neorganiziran i litentno agresivan.
OptuZeni Davor Lazi6 opisao je nekoliko dogadaja kojima jJ prisustvovao, tako sjprisje6a
kaZnjavanja - batinanja jednog pripadnika satnije kojijd navodno ukrao 1 kg kave, ati i fizi6ke \
torture tijekom tjelovjeZbi, Sto se nije podudaralo s njegovim zarniiljanjeri vojske. Svjedok
Mato .Boroz opisao je kako se susreo s optuZenim Tomislauom lvtaCilem 2002. godine,
ponudio mu je da ,,makne" optuZenog Marija Juri6a, poja5njavajudi da Oi tirne usrecio vise
ljudi.

Ve6ina svjedoka osvrtala se uglavnom na ratni put optuZenog Tomislava Madija, Sto i nije
bilo dvojbeno.

OptuZeni Mario Juri6, u cilju preno3enja odgovornogJi_na druge ili barem umanjenja svoje
od.gqvornosti, poku5ao je u kontekst dog.adanja u ku6i Olujicevfh, ,,ubaciti" druge 6so'Oe, priie
svih Stojana Vujnovida, ali izmedu ostalih i 6sobe poo nioimkom 

"lqo" i ,,Ceranin,,. I ovom
prigodom treba podsjetiti na iskaze optuZenog Zorana Po$ti6a i optuienog bauor" Lazi6,a, das!' u ku6i pored njih dvojice bili jo5 samo optuieni tVlario Juri6 i os6ba pod nadimkom
,,Bcsanac". Svjedoci Mile Simunac, Dane Rajkovi6, llija Kesegi6 i Stevo Bili6, iako iz Cerne,
nisu nikoga iz m.iesta imenom i prezimenom mogli ,vezati" uz nadimke ,,lljo" ili ,,Ceranin,,.
Tako po svjedoku Dani Rajkovi6u, u Cerni nije bilo nikoga pod nadimkom ,,beranin;;, dok ;e u
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Komletincima iz Cerne bio samo jedan pod nadimkom ,,lljo", a radi se u stvari o lliji Kesegi6u.
lspituju6i u svojstvu svjedoka upravo lliju Kesegi6a, tvrdio je da je za dogadaj 6uo dva dana
kasnije, a inade nikoga drugog pod nadimkom ,,lljo" nije znao, dok sve njih iz Cerne zovu
Cerani. Svjedok Stevo Bili6 takoder u Cerni nije poznavao nikog pod nadimkom ,,Ceranin".
Znadajno je jo5 da DNK analiza nije dovela u vezu Stojana Vujnovida s opu5kom cigarete
pronadene u kuhinji na podu.

Upedatljiva je bila i provedena rekohstrukcija - pokus - eksperiment vezana za optuZenog
Marija Juri6a. Polaze6i od zapisnika o odevidu, u dnevnoj sobi u kojojje ubijena detverodlana
obitelj, namjeStaj je u cijelosti drugacije razmje5ten, a i tijela ubijenih druga6ije su
rasporedena, ucrtana kredom na podu. OptuZeni tU?rio Juric odmah je po ulasku ,,kirur5kom"
to6no56u prigovorio gotovo evakom novom razmjestaju namjeStaja i rasporedu tijela ubijenih.
Snalaienje, pam6enje svakog detalja, bilo je frapantno; Nakon ovoga, nikakve dvojbenosti o
prisustvu optuZenog Marija Juri6a u ku6i ubijenih nije bilo, Sto je dodatno upu6ivalo na
istinitost i vjerodostojnost iskaza optuienog Zorana PoSti6a i optuienog Davora Lazi6a,
polaze6i od toga tko je izdao naredbu pa nadalje.

OptuZeni Mario Juri6, u svojim iskazima, bio je prilidno konfuzan. Na glavnoj raspravi tvrdio je
da su ubojstvo obitelji Oluji6 mogli po6initi Stojan Vujnovi6, osoba pod nadimkom ,,Bosanac"
ili osoba pod nadimkom ,,Ceranin". Vecinom se zadrZavao na opisivanju svog ratnog puta, ali
i na navodnim kontaktima s raznim obavjeitajnim agencijama. lnade, optuZeni Mario Juri6
opisao je cijeli niz detalja vezanih za ubojstvo obitelji Oluji6, kao npr., traZenje aktovke i

70.000,00 DEM, naredenja tko ce pucati u ve6 ranjenog dje6aka Marka, uodenu biljeZnicu na
stolu i domaci rad Sto ga je pisala maloljetna Milena, Sto i n'rje dvojbeno, ali uvijek te okolnosti
veZu6i uz nekog drugog, a ne uz sebe. Tim detaljima ipak je posredno dopunjavao stvarni
dogadaj.

Broj,ugnie*ih'Sibica upufuje na up_ornost sptuienog:Ms{ia Ju$6a kod paljsnja Stapina radi
aktiviranja eksploziva, Sto povratno iskljuduje njegovu tvrdnju da je namjerno kapislu stavio
na detoniraju6i Stapin, umjesto na sporogoruci Stapin. Svjedok BoZo Guvo, u kriti6no vrijeme
v.d. nadelnika kriminalisticke policije u Policijskoj upravi Zupanja, ukazao je na jedan detalj
koj isklju6uje tvrdnju optuZenog Marija Juri6a o namjeri da ipak ne dode do eksplozije, tako
je doslovno rekao: ,,Sporogoru6i Stapini nisu bili iste duZine, iz 6ega smo zakljudili da su bili
paljeni od najduZeg prema najkracem kako bi istovremeno do5lo do eksplozije." Treba citirati
i nekoliko re6enica svjedoka Mate Berti6a: ,,Mine su bile postavljane tako da se n'rje vidjelo
imaju li dopunski upalja6, tg g.p.Fyo-=.Jpu6uje na strudnost onoga tko. je postavljao mine,
ponavljam, da je onaj tko je postaVljati dksploziv bio strudnjak, a kod palfiitiiete tioJaik."

Treba i ovom prigodom ukazati na nalaz i mi5ljenje vjeitaka psihologa dr. Dunje Baraban
nakon obavljanog psihologijskog testiranja, a koji ,,oslikava" osobnost optuZenog Marija
Juri6a. Tako je naznadeno, na jednoj strani, da ima visoke prosjedne intelektualne
sposobnosti, zadovoljavaju6u sposobnost vizuelne percepcije i motoricke koordinacije, a na
drugoj strani, da je na psihologijskim testovima pokazao tendenciju davanja socijalno
poZeljnih, neiskrenih odgovora, da postoje indikacije da je osoba pretjerano osjetljiva,
nepovjerljiva, sumnji6ava prema drugima, agresivna, precijenjenog doZivljavanja vlastite
vaZnosti, suspektno za paranoidno - narcisti6ki poreme6aj lidnosti. Svjedok Mato Boroz za
optuZenog Marija Juri6a doslovno je rekao: ,,Stalno je i5ao za mnom, vjerojatno mu je
imponiralo jer sam bio u Legrli stranaca...., labilna je osoba, vrlo agresivan, a istra5no voli
novac."

Optu2eni Mario Juric upucivao je na postojanje videozapisa njegovog razgovora nedaleko
Vinkovaca s djelatnicima SIS-a, medutim, iz dopisa Vojno sigurnosno - obavje5tajne
agencije (u nastavku -VSOA) od 16. kolovoza 2007. do5lo se do podatka da ne raspola2u
bilo kakvim spomenutim videozapisom.
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Oplu2eni Mijo Stardevid ne samo da je bio kljudan kod prevo2enja optuZenog Marija Juri6a,
optuienog Zorana Po5ti6a, optuienog Davora Lazila i osobe pod-nadimk-om ,,Eiosanac",
1aie.d1o_ s oruijem i eksplozivom nego ih je i uputio u samoj Cerni koja je ku6a obitetji Oluji6,
da bi ih nakon svega s opljadkanim stvarima vratio u Komletince. Opisana utoga';e
nedvojbena i pored njegovog upornog iskazivanja da nije pokazao fueu Otuiicevih i OI nije
znao zbog dega se uopie ide u Cernu. Optu2eni Zoran Poitid i optuZeni Davor Lazi6 i k6d
njegovog udjela bili su u svojim iskazima vi5e nego jasni: Potvrda uvjerljivosti njihovih iskaza
potkrijepljena je navodima o5te6ene Katice RebuS i svjedoka 2eijkd Rebusa vezano za
prepoznavanje zlatnih nauinica s tri plava kamendiia, koje su bile predmet vje$tadenja, a
pripadale su Mileni, i- upravo su oduzete od optuZenog Mije Stardevi6a. O5te6ena t<itica
Rebu5 i njen suprug Zeljko Rebu5 tijekom prepoznavan;a oduzetih predmeta, prepoznali su
zlatne nau5nice s tri plava kamendi6a, koje je baka poklonila unuci Mileni, ali su naveli ijoi
jedan bitan detalj, da je.na jednoj nauSnici nedostajao kamendid. VjeStak zlalar Rajko Luii6
tijekom ispitivanja je potvrdio taj detalj, na jednoj od nau5nica donji dva kamenci6a su ista
po boji, dok je tre6i gornji malo svjetliji, naknadno je obradivan, nalinadno je ugradivan, vide
se tragovi naknadnog stavljanja kamendida u vidu tiskanja.

OptuZeni Mijo Starcevi6 predodio je ukupno detiri fotografije, na kojima se redom nalazi
ukupno Sest, petnaest, dvadesetipet i pet osoba. On se nalazijedino na fotografiji s petnaest
osola, u gornjem je redu s desne strane, jedina je osoba s bradom i 5eSirom. Upiavo vezano
za fotografiju na kojoj se nalazi petnaest osoba optuZeni Davor Lazi6, ukazuje na osobu u
drugom redu s desne 9tr9ne, to je optuZeni Mijo Star6evi6, to mu je nekako ostato odzvanjati
u uiima, ima bradu i 5e5ir, i to je ta osoba koja ih je 'rozila u Cernu. Takoder vezano za
fotografiju na kojoj se nalazi petnaest osoba optuZeni Zoran Po5ti6 ukazuje na osobu s
bradom i Se5irom, i ta osoba ih je vozila u Cernu.

etgngvr obitelji Olujid ubijeni su iz dvije vrste oruZja, iz automatske pu5ke tipa ,,kala5njikov"
Fl=7,6? x 39 mm i z automskog pi5tofa marke "Crvena zastava", model',skorpion;, kal.
7,65 mm, 3to je utvrdeno nalazom i miSljenjem kriminaiistidkog vje5taka za balistit<u Volina
Ma5truka, nakon Sto je policijska uprava Zuparya dostavila 17 lahurakal. T,62 x 3g mm ie 9
dahura i 6 zrna kal. 7,65. mm. Optuieni Zoran PoStic i optuZeni Davor Lazic u svojim
iskazima spominjalisu oruZje kojim su bili naoruZani ne samo oni nego i ostale osobe kojasu
uile u ku6u obitelji Oluji6. Optuieni Zoran Po5tid u prvom iskazu je nbveo da su on i optuZeni
Davor Lazic zaduiili automatske puike s nogarirna, a ostali obidne automatske pu5ke, u

{rug_o.m iskazu opet spominje automatske pu5ke, da bi na kraju dodao da su optuZeni Mario
Juri6 i osoba po.nadimkom ,,Bosanac' podetna oruija imali i u trenutku njegova ulaZenja u
dnevnu sobu, vidjev5i ih gdje stoje ispred osoba koje su leiale po podu i krevetu. Optu2eni
Davor Lazi6 naveo je da su kod polaska on ioptuZenToran PoStic dobili automatske pu5ke,
optuZeni Mario Juric zaduZio je automatski pi5tolj marke ,.Crvena zastava" model ,,Skorpion",a osoba po nadimku ,,Bosanac' nije ni zaduZivala oruZje jer je kod sebe ve6 imala
automatsku pu5ktl-, Osim toga i optuZeni Mario Juri6 svojim iskazom pridonio je razdeSenju
toga tko je u kritidno vrijeme imao koje oru?je, j-asno istiduCi da je imao na-raspoiaganju
automatski piitolj marke ,,Crvena zvezda" model ,,$korpion". lz ovoga je nedvojbeno, disu-u ,

dlanove obiteljiOluji6 pucali optuZeni Mario Juri6 i osoba pod nadimkom ,,Bosanac". Posebnu
teZinu daje dio nalaza i miSljenja sudskomedicinskog vjeitaka dr. Ante Bla2anovi6a, da je u
Marka (star 12 godina) pucano iz apsolutne blizine, da su,,usta" cijevi oruZja bila prislonjena
na njegovo tijelo.

Motiv ubojstva obitelji Olujid treba traiiti u dinjenicama da je Radomir Oluji6 bio po
nacionalnosti Srbin i da je kra6e vr'rjeme prije tragidnog dogadaja prodao lokal u Vinkovcima.
Nisu bez znatala niti navodi svjedoka da je imao verbalne sukobe s mje5tanima i da ga je
6ak jedan mje5tanin fizidki napao, Sto se sve uglavnorn dogadalo u jednom ugostiteljskom
objektu u Cerni. OptuZeni Mario Juri6 u svom iskazu opisivao je da se u ku6i Olujidevih
spominjala nekakva aktovka i 80.000,00 DEM. U opisanu sliku ,,utopila" se cijela obitelj Oluji6
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i postala je predmetom izvrsenja krivi6nog djela .Sve to treba staviti u kontekst Cerne,

takoder zahva6ene psi hozom oruZanog sukobljavanj a'

S obzirom da nitko od optuZenika nije bio iz Cerne, moie se pretpostaviti g je netko morao

biti "informatof 
o obiteliiOluji6, kao pqodnol z7 izv{9.rue krividnog djela' To je mogao biti.i

n"trio od pripaonira Hcjs-a iHv -a) ii ierne imjesta blizu nje, koji su dobro poznavali obiteli

Oluji6.

sve DNK analize isle su u dva smjera: prvi, pribavtjanje uz-oraka, vadenjem krvi od

optuZenog Tomislava Madija, optuzenog Mariia Jurca,. optuZenog Zorana Po5ti6a, optuZenog

Davora Lazi1a i opiuzendg' rviUe starEevi6a te ekshumacijama posmrtnih ostataka tijela

Radomira oluji6a 
'i Stjepina Maleni6i6a fiedan zyb i dio natkoljenidne kosti), radi

Oemonstracije podudarnosti, odnosno nepodudarnosti s uzorcima izdvojenim s mu5kog

prstena oduietog oa sqeOoka Nevenke Madi, qajkg optuzenog Tomislava Madija, i drugi,

priu.uri"ni" urorixa urd"nj" krvi od optu2enog Tomislava Mad'rja, oite6ene Stojanke Oluji6

i sqeio(a Vladimira Madila, brata opru2enog Tomislava Mad'rja, te ekshumacijama

po.ri-.,rtnin ostataka t'rjela Stojana Vujnovi6a (jed-an zub i dio natkoljenidne kosti), takoder

iemonstracije podudarnosti, bOnosno nepodudalnosti, ali s uzorcima izdvojenim s opuSka

cigarete,,Mil-de sorte", pronadenog u ku6i obitelji Oluji6'

Analize vezane za muSki prsten bile su potrebne, jer je zavod za sudsku medicinu, DNK

laboratorij, Zagreb, nakon prepoznavanji od stran-e o5tecene Stojanke Oluji6, o5te6ene

Katice ndous i-svieoora Zetlxa iLebu5a, uspio prona6i epitelne stanice i izdvojiti DNK samo s

,rSf.g prstena isLi6an po opisu imao je'Rade Olujic).- lnade, pored muikog prstena radi

ui"rt"6,ii" postani su jis nausnice s iri plava kameniica (pripadale su -Mileni oluji6)' te

muski sais metalnom nirukvicom i mGkisat s koinom narukvicom (mogu6nost da je barem

;eJan sat po opisu imao Radomir Oluji6), ali pronade4e epitelne stanice nisu bile pogodne za

izdvaianie DNK.

Analize vezane za opuiak cigarete ,,Milde sorte" opet su bile potrebne, jer je Centar za

kiiminalisti6ka vjesta6enja u Zlgrebu s njega izdvojio DNK, pripadao je muskoj osobi i zbo.g

tvrdnji optuzenog Mariia Jurica-da je u rlei obitelji oluji6 do njihovog dolaska ve6 bilo ljudi,

izmedu kojih i Stojan Vujnovi6.

Na kraju, utvrdeno je, da se pribavlieni uzorci. (vadenje krvi..') 1e podudaraju kako s

L^.rini"'izdvijenim muskog prstena tako i s uzorcima izdvijenih s opu5ka cigarete.

OptuZeni Tomislav Madi, optuZeni Mario Juri6, optuLeniZoran Po5ti6, optuZeni Davor Lazi6i

optuZeni M'rjo stardevi6 upiavo su svojim opisanim udjelima u ubojstvu obitelji oluji6 prekrsili

pravila medunarodnog prava, povrilediti su odredbe dianka 3. stavak 2. todka a i clanka 33'

:il;k ,.-t;;"rke [onvencije o iaititi gradanskih osoba u vrijeme rata od 12. kolovoza

1949. godine, ati i 6lanka 51. ti"u"i 1.,2. i 6. Dopunskog__qLlokola Zenevskim

tconveniijama od 12. kolovoza 1gAg. godine o za5titi Zrtava medunarodnih oruZanih sukoba

(Protokol l).

Optuieni Tomislav Madi, opiuZeni Mario.Juri6, optuieni Zoran PoStic, optuZeni Davor Lazi6,

op:tui"ni Mijo Starcevie i oiona pod nadimkom ,Bosanac', 5to se tide medusobnih odnosa

vezano ," n"r"d"'n1" i n"port"dno izvrSenje, postupali su kao suizvrSitelji. Gledaju6i krivicno

djeto kao cjetinu, iarr5"n6 j" zahvaljuju6i kolektivnoj izvr5iteljskoj volji opilienog Tomislava

Madija, optuZenog fr1Jri;a iuri6a, opiuZenog Zoraia Po5ti6a, optuZenog Davora Lazica i

optui"hod Mije 
"star6evi6a, ali i' njihovim odlu6uju6im pojedinadnim sudjelovanjem,

oituz"noi Tomislava Madija kao naredbodavca, te optuZenog Marija Juri6a, optuzenog

Zorana po5tica, optuZenog Davora Lazi6a, optuZenog Mije Starcevi6a i osobe pod

nadimkom ,,Bosanac" kao neposrednih podinitelja. Konkretnije, kao takvi bili su odredeni

obvezatnim xomponentama, kolektivnom izvr5iteljskom voljom, odlukom da zajedno kao

v
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po6initelji osWare krividno djelo; sudjelovanjem u ostvarivanju djela gdje je pojedina6ni udio
svakog takav po svom znaeaju da je bitni dio ostvarenja plana izvrSenja djela, ali ivla$6u nad
djelom koja je bila zajednidka, ostvarena je dopunjavanjem njihovih priloga, svako od njih s
ostalima drlao je izvr$enje djela u svojim rukama. OptuZeni Tomislav Madi, kao zapovjednik
satnije, izdao je vrlo detaljnu naredbu optuienom Mariju Juri6u, optuZenom Zoranu Poiti6u,
optuZenom Davoru Lazieu, optuZenom Miji Stardevi6u i osobi pod nadimkom ,,Bosanac", koja
je u sebi u osnovi sadr2avala necin prijevoza, ubojstva, pljadku te stavljanje i aktiviranje
eksploziva u ku6i, a i osobno se pobrinuo za njihovo opremanje. OBtuteni Mijo,Star6evi6
svojim osobnim automobilom prevezao je ostalu detvoricu u neposrednu blizinu ku6e,
pokazao na istu, i vratio ih nazad u Komletince. OpJqZenj Zoran Po$ti6 i optu2eni Davor Lazi6
nosili su protutenkovske mine od Komletinaca do Cerne, 6ak su ih i unijeli u kucu Oluji6evih
nakon Sto je obitelj Oluji6 ubijena, i jo5 su vrlo revnosno pretraZili ku6u, uzevSi dak pored
ostalog zlatninu i novac, te po povratku sve predali optuZenom Tomislavu Madiju. OptuZeni
Mario Juri6 i osoba pod nadimkom "BosanaC 

pucali su u obitelj Olujid i tako ih usmrtili.
Optu2eni Mailo .luric postavio je i eksploziv, ali je ,,dizanje ku6e u zrak" izostalo zbog
pogrje5ke u spajanju. Volju za ostvarivanjem kividnog djela optuZeni Zoran Po5ti6 "otkriva'
kljudnim detaljem, kada je i pored svega doZivljenog, videnog, po povratku traZio od
optuZenog Tomislava Madija da zadrhi kapu - beretku. Dakle, jasno je da je ubojstvo
Oluji6evih, pljadkanje i pokuiaj aktiviranje postavljenog eksploziva u ku6i, po opisanom
na6elu diobe rada ,,naredbodavac i neposredni izvriitelji", kao zajednidko djelo uklju6ivalo
kolektivnu izvr5iteljsku volju (subjektivna komponenta) i odlu6uju6e sucljelovanje u ostvarenju
djela (oblektiVna kOrnponenta). fha6e, definicija suizvriiteijstva u ilanku 20. OKZRH Siroko je
postavljena.

Operativnirn radom, djelatnici Policijske uprave vukovarsko - srijemske nisu uspjeli uturditi
identite'r osobe pod nadimkom ,,Bosanac", iako su ga, kao i optuZenog Tomislava Madija, te
optuZenog Miju Stardevica, optuZeni Zoran Po5ti6 i opiuZeni Davor Lazie, u policiji u svojstvu
uhicenika, pokazaii na pi"edo6enim fotografijama, Sto je naravno ti"ebalo posluZiti saino kao
kontrolna dinjenica. Detaljno su opisali i njegov udio, pri 6emu je najznadajn'rje zaticanje u
ku6i Olujicevih u samoj blizini ubijenih s oruZjem u ruci odmah nakon 5to su 6uli zvukove
sliine pucnjima. Optu2eni Mario Juri6 6ak je tvrdio da osoba pod nadimkom ,,Bosanac" viSe
nije Ziva: ,,Za njegajedni govore da je u bijegu, drugi daje ubijen na rati5tu u Bosni i tre6i da
je izvrSio samoubojstvo." Optu2eni Tomislav Madi tvrdio je da je u to vrijeme u njegovoj
jedinici bilo desetak osoba pod tim nadimkom. Osim toga, prvenstveno imaju6i u vidu iskaze
optuZenog Zorana PoSti6a i optuZenog Davora Laziea, za utvrdenje pod kojim okolnostima je
ubijena obitelj Oluji6 i koji je udio svakog od optuZenika, osoba pod nadimkom ,,Bosanac" i

nije kljudna.

Potrebno je ukazati na propuste policije, a bilo ih je, po6ev od dostavljanja 6ahure radi
vje5tadenja na kojoj su mehani6kim putem napravljeni tragovi, do ,,nemarnosti" vezanih za
izuzimanje i pogotovo duvanje opuiaka, pa dak i vezano za ,,nemogu6nost" izazivaqa
korisnog fragmenta otiska papilarnih linija. Kriminalistiiki vje5tak za balistiku Vojin MaStruko
u svom nalazu i miSljenju od 07. oZujka 1992. godine, za naknadno dostavljenu iahuru kal.
7,65 mm, tvrdi da nema identidne individualne karakteristike mehanidkih tragova kao ranije
dostavl.iene 6ahure, takoder ispaljene iz automatskom pi5tolja marke "CZ" model ,,Skorpion" i

da se opaZaju izrai:alni mehanidki tragovi nastali grubom mehanidkom obradom, zbog 6ega
6ak postoji mogu6nost promjene individualnih karakteristika mehanidkih tragova mehanizma
oruija. $innptornatidno je i to da Policijska uprava Zupanja u dopisu od 04. oZujka 1992.
godine nije naznadila porijeklo 6ahure, nije je dovodila u vezu s odredenom osobom koja bi
posjedovita spomenuii automatski piStolj. Tada nadelnik Policrjske uprave Zupanja svjedok
Tomislav tljic i tada vr5itelj duZnosti na6elnika kriminalistidke policije svjedok BoZo Guvo, u

svojirn iskazima nisu mogli dati dodatna poja5njenja. U dopisu Policijske uprave vukovarsko

- srijemske, Odjel kriminalistidke policije, od 02. sije6nja 2008. godine, spominju se Cetiri

mjesta gdje su pronadeni opu5ci cigareta, s pojainjenjem jesu .li izuzeti ili ne i jesu li

saduvani. Tako opuSak iz spavade sobe nije izuzet, opu5ak iz dnevnog boravka iz ve6e

\-
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pepeljare je izuzet, ali ga u sttHisu.nema, opusak iz dne_vnog boravka iz manje pepeljarenije izuzet, dok je opusak iz turrinle izuzet i ;F."U9f radi vjestadenja od koga potje6e. tzdopisa Policijske uprave vukovarsko - srilemst<e bii"r", riirin.rirtiE'r.'.r-p-ori.u" od 11. lipnja2007' godine' vidljivo je da i pored priqustva oetirero optuzenika u ku6i otujicevih u kritidno

;:fiin,i",H'flios 
traienja vrileonoJti',-il?i, ,iiJ'il;;i;iii F;il;;;;iil#";,^"lil',l;

Nije bilo Potrebno- prwoditi pro".rnu radnju prepoznavanja, jer su se svi optuzenicimedusobno ili poznavali ili su'se poznanstvi piir;"tiii. 
.r\4j.sfi 

;i n" poe"i"r rcg2. godine,Domovinski rat i boravak u izvidad[o - diverzantsr<Li-satnrii u Komletin.ir", pa cak i spornidogadaj u cerni. Kao takvi imenima i prezimenir" ni3, oiri sporni.

Tijekom glavne rasprave ukazano je optuzenom Zoranu.posticu i tadasnjem branitelju zlatkuJari6u na suprotn-osti s.probitcima (interesima) oor"n". N"ime,-branite ljzatkoJari6 prvobitnoje kao branitelj po sluibenoi auznisti por"g;o u oor"ri optrzenos iiil-ettarceviea, dok jena glavnoj raspravi pomaglo u oorahi..opt-uz"*g zorni postie-", 
" i= .aorzaja njihovihmaterijalnih obrana jasno je slijedio zargudar o ii,irotrfti prooitka'ou*". Braniterj zratkoJari6 raspolagao je povjerljivim ipoznajama, xaiio 

-3'to 
,b tiee 

-ooiane 
optuZenog Mijestardevica tako i Sto se iiee oorane optuzenog zoi.i^ poiti6a. r.raron'sto .u pozvani da

e,5[Hi3:,r",lTje 
suprotnosti i probitki oorane] 

"ptrz"ri 
zoran p"sti;;;ranitetja je uzeo

odbijeni su sljedeci prijedlozi: branitelja Gordana peri6a, predlozio je pozivanje radiispitivanja u svoil|u syl6goSa odvjetniki lvice tuievanina i Branka tvi6a, i to na okolnostiispitivanja u policiii u svojstvu uhi6enika 
"pirz"."g-ior"n. 

posti6a i optuZenog DavoraLazi6'a, s posebnim ukgzivanjem da .ie i tom iL*tru odvjetnik tvica Madvanin kaonekadasnji pripadnik sluzbe za za5titu rilavnof po-tn" (u nastavku sUZUp) bio u sukobuinteresa; branitelja zlatka cvrkovi6a, predlozio iE ui"st"J"1le no vjestaku - psihijatru kako bise utvrdila vierodostojnost iskaza opiuzenos zd;n;F;Jti6;l ilt;#A ;{,"* Lazi.a datihu policiji u svojstvu uhi6enika; optuZenog M-arija. Jriie", poorozio je-poi;;j" radi ispitivanjau svojstvu svjedoka Vladimira Seksa, i-to na'oxornoJ ia je ooklmentacilu vezanu za ovaldogadaj u ljeto 19?2 
.odnio iz-osiieka, ruaime, sve ailJri."" r";;"';i;l:*a prijedrozimatrebalo utvrditi vec su utvrdene, sto j6 vidrjivo iz absaJasnieg obrazro Zerya.

ocigledno su radniam-a optuienog Tgmiglavl Madil'a, optuienog Mlija Jurica, optuzenogZoraha'Postica, oirtuzenog oavo'ra't"=!:4 i 
"ptuid""g Mije star6evi6a, ostuarena svapotrebna objektivni i subfektiv"" 

"ullqii{1.niif,i*"ii"r3 i"t*o ;ffi;; protiv civirnogstanovnisfua iz dlanka 120. stavax t.'orznH. p.ir".iusi ih krivima, optuzeni romislavMadi, optuzeni Mario Juri6, optuZeni zorai F"siie, iiirieni Davo; L;;,i i optuzeni Mijostarcevic osudeni su,, i to, optuzeni romislav nrabi-ia kaznu t"wor" , trajanju od 20(dvadeset) godina, optuZeni tuirio Juric rfa kaznu irtuoo u traianju.od 12 (dvanaest) godina,optuzeni zoran Posticna kaznu zatvora I traj3nju oo g (osamt godina, optuZeni Davor Lazicna kaznu zaMora u trajanju od 7 (sedam; godina i optuieni Mijo star6evi6 na kaznu zatvorau trajanju od 10 (deset) goOina. 
t ' '| vF'v-vrrr i'ruv gtqruEvrrv rri

Svojim udjelima prekr5ili su pravila medunarodnog prava, povrijedili su odredbe iz 6lanka 3.stavak 2' todka a i 6lanka 33. stavak z. Zenevst<"e ion,Zn.U" o zastiti gradanskih osoba uvrijeme rata od 12. korovoza 1g4g. godine i dtanka si. .tryg1 1..,2.i6. Dopunskog protokoraZenevskim konvencija od 12. totov6za rc4g. godine olrstiti zftavamedunarodnih oruZanihsukoba (Protokol l).

okolnost da se radilo o krsenju pravilna medunarodnog ratnog prava nije morala bitiobuhvadena umi5tjajem optuZenbg'rory9iaya M;_du;;-;piyznlg r1,ria"-lrrica, optuZenoszorana Posti6a, optuzenog oavo[ Lazila i opiu]"i'tJg i\rt,j" stardevica, to6nije svijes6u i
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znaniem, dovoljno je bilo i to Sto pona5anje objektivno predstavlja krienje pravila
medunarodnog ratnog prava.

Obitelj Oluji6 u5la je u sferu za5ti6enog objekta vezano za krivi6no djelo ratnog zlodina protiv
civilnog stanovni5tva iz dlanka 120. stavak 1. OKZRH. Osnovni motivi ubojstva obitelji Oluji6
bili su: kao primarni, najvaZniji, pripadnost oca Radomira srpskom korpusu, vezanje uz
pojam 6etnika, optuieni Tomislav{tiladi, ali i ostali, doveli su ocet Radomira, a samim time i

preostali dio obitelji u kontekst tzv. druge strane, zaito ne i barem potencijalnog pripadnika
paravojnih postrojbi ili ukratko neprijatelja, te sekundarni, usputni, pretpostavka da u ku6i
drZe novac i druge,vrijednosti. Op6e su poznate dinjenice, da je stanovniStvo Republike
Hrvatske tada bilo nagla5eno izmijeiano (Hrvati - Srbi), da je do5lo do krajnje polarizacije na
pripadnike jedne ili druge nacionalnosti po sistemu crno - bijelo. Cijela RH bila je zahva6ena
oruZanim sukobom. Paravojne postrojbe, pa i pripadnici tzv. JNA, bili su disperzirani skoro
po cijelom teritoriju RH. Netko od ,,informatora" oca Radomira ,,prokazao je" je kao navodnog
,,6etnika", u Sto su se ,,utopili" i preostali dlanovi obitelji. Da su Radomir i cijela njegova obitelji
bili izjednaceni s neprijateljem, otkriva i detalj da se pored vrijednosti u ku6itraZilo i oruZje.

OptuZeni Tomislav Madi (naredbodavac), optu2eni Mario Juri6, optuZeni Zoran Po5ti6,
optuZeni Davor Lazit,, optuZeni Mijo Star6evi6 i osoba pod nadimkom ,,Bosanac" (neposredni
izvr5itelji), kao suizvrSitelji, bili su odredeni trima obvezatnim komponentama: prva,
kolektivnom po6initeljskom voljom, odnosno odlukom da zajedno ostvare krividno djelo;
druga, sudjelovanjem u ostvarivanju djela; i tre6a, vlai6u nad djelom, djelo je ostvaieno
dopunjavanjem njihovih priloga, svako od njih s ostalima drlao je izvr5enje djela u svojim
rukama. Ubojstvo i pljadka obitelji Oluji6 rezultat je razradenog plana, naredbe - dogovora.
Bez potrebe za ponavljanjem i u ovom dijelu, jasno je da su ispunjene sve subjektivne i

objektivne pretpostavke, vidljiva je ne samo kolektivna izvr5iteljska volja nego i sudjelovanje
u radnji izvr5enja te vlasti nad djelom. lnade, u teoriji postoje razlidita miSljenja o
mgfusobnim odnosima osobe koja nareduje i osoba koje neposredno izvr5avaju djeto,
posredno izvrSiteljstvo, poticanje, suizvr5iteljstvo, paraleino izvr5iteljstvo. NaSa sudska
praksa dosta Siroko tumadi odredbe dlanka 20. tada vaZe6eg OKZRH-a, i Sto se ti6e
kaznenopravnih medusobnih odnosa naredbodavca i neposrednih izvrSitelja, stajaliSta je da
se radi o suizvriiteljima. Samo usputno i vrlo kratko treba reii, kada su u pitanju ratni zlodini,
ovaj je odnos trenutno vahe1i Kazneni zakon (,,Narodne novine" broj: 1 10197 ., 27198.,50/00.,
129/00", 51/01., 111/03., 190/03., 105104.,84105. i 71106. - u nastavku KZ), rijeSio na
poseban nadin, doSao je do zadovoljavaju6eg rje6enja, posebno inkriminiraju6i onoga koji
nareduje izvr$enje djela ikainja.yanje onih koji slijedom naredbi djelo izvrSe, znadi, mogto bi'
se re6ida se radi o dva samostalna; posebna kaznena djela.

Pojedinaeni doprinosi optuZenog Tomislava Madija, optuZenog Marija Juri6a, optuZenog
Zorana Po5ti6a, optuZenog Davora Lazica i optuZenog Mrje Stareevi6a u ubojstvu obitelji
Olujid uradunati su svima, i za sve vrijedi isti kazneni okvir.

Medutim, zaSto je optuZenom Tomislavu Madiju izre6ena kazna zatvora od 20 godina, a
optuZenom Mariju Juridu maksimalna mogu6a kazna zatvora od 12 godina, ili ipak gledaju6i
cjelovito sve predmetne poiinitelje, 5to se moZe reli za temelje na kojima je odreden izbor
vrste i mjere kazne, za okoinosti koje su uzete u obzir a koje su utjecale da kazne po vrsti i

mjeri budu lak5e iliteZe (olakotne i otegotne okolnosti)?

OptuZenom Tomislavu Madiju izredena je kazna zatvora od 20 godina, jer se radi o najteZem
obliku krividnog djela ratnog zlodina protiv civilnog stanovni5tva, o najviSem stupnju krivnje.
Kumulacija zlodinadke energije dini optuZenog Tomislava Madija sredi5njom figurom
kriminalnog dogadanja. Naredba, da Ee cijela'obitelj ubije ioplja6ka, da se nakon svega ku6a
eksplozivom ,digne* u zrak, bila je bestijalna, monstruozna ili detaljnije i razumljivije, surova i

okrutna, zastra5uju6a i 6udoviSna. Slijedom iste, detvero6lana obitelj Oluji6 (otac Radomir,
majka Anica, k6i Milena, stara 15 godina isin Marko, star 12 godina) ubijena je te
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g

ggtjaqrqna, jedino 
i9 zbo.o pogrjeinog spajanja eksploziva izostalo ,dizanje,,ku6e u zrak.obitelj i dom simboli sJ gis.gqros1l, i upravo u tit<vom okruzenju pocinjeno je krivi6no djeto. Utrenu prestah je postoiati 6i16ia ooiteq. Rrema natazu irisrj"nj, iui.rior"iicinskog vjestakadr' Ante Bla2anovi6a, sin Marko ubilen je iz oru?ja, i to-iz apsolutne blizine, ,,usta,, cijevioruzia praktidno su oiF prislonjena 

_u trenutku 
'pucanja ni niegouo iijero. Bez imalopateticnosti treba ukazati ng los neitg Sto Saca visi svleita na ue'sifarnosi i monstruoznostdjela. Neposredno prije ubojsiva kdi ltfilena pisala ;e iioistu zada6u, u kojoj j" p"illi 

"rt.bdnapisalal ,,Bezizlaznost nikada ne vidim, jer uvijek u meni ima nade da edive jednom pro6i,da 6e meni netko pruziti ruku spasa i spisiti me ponora. Nadam se da 6e sunce i za menesvanuti te da 6e zrake svjetlosti do6i i do moga srca... . Ali i ljubav I i"*rU"uanje je spas zasve, treba Zivjeti i voljeti i dvrsto biti na.=9mlt' i ne pokotebaii se ni pred eim." ti zapidnpu o,ocevidu zapisano j:t'"|? lijevoj.gomjoj izbo6lni kreveta u djedjoj sorli poriautjena je kapa saSiltom kakvu nosi Hrvatska vojikl, nifrijed na kapije hrvatski grb", da bi tog predvederja sinM'. bio ubijen lfravo-.od.. strane pripaonit<a rivj". lmpulziinost i tatentna agresivnostoptuZenog Tomislava Madija, utvroend psihologijsrim tesiiranjem, ruoju 
-poturdu 

na5la je unacinu kaZnjavanja n1ryflnika.postrojb-e kojije iavoOno uXrao'1 kg f,"u", bofazanom strahuoptuZenog Zorana Po5ti6a kod st'Lealn6g' susreta 
-s 

njim u Zagrebu 1999. godine,bezosje6ajnost kojom- je nakon svega ogoi;irien pti;en oonesen iz ku66 obitetji otuji6, ati i unavodima svjedoka Mate Boroza da mu je-koo jednog susreta rekao da ,,makne,, optuzenogMarija Juri6a.

Teziny.krividnog djela, pa tako i maksimalnu. mogucu kaznu zatvora od 20 godina ne,.umanjuju evidentne olakotne okolnosti, od kojih je pria status obiteljskog eoqera, oienjen jei otac troje djece, a druga doprinos u'Domovinsriom ratu. Naprosto, kolid-ina kriminalnih radnjije.nerazmjerna takvim olakotnim okolnostim". ooprino. u Domovinskom ratu, bez obziakakav bio, ne moze dovesti do,,pomjerania'.'zapfij"E"n" r"rne zalvora od opceg i posebnogmaksimuma' upravo zbog vi5e puia islaknute 'vodilje 
ovog dijela obra zilozenia, a to jebestijalnost i monstruoznost udinjenog. Naredbedavac se.ponasao kae.gospodar ijvota. i -_smrti, pri demu ga.ratno okruZenje apsolutno ne opravdava. rnaee; ;;rf; neosudivanostnema posebnost 

.olakotne okolnosti, jer se ne radi o nekakvom neo6eiivanom dobromponasanju koje valja ,,nagraditi", ve6 o uobi6ajnom i odekivanom ponasanju.

Za optuZenog Marija Juri6a, izre6ena kazna zaMora u-tralanju od 12 godina bila jemaksimalno mogu6a.. lako je za krividlo djelo iz dlanka 120. stavak 1. oKzRH propisanakazna zaMora od najmanje 5 godina iti kazna zaVora od 20 godina, te-iat<o su okolnostipodinjenja krivi6nog djela ,,vukle" prema op6em maksimumu, zbog dinjenice da je u vrijemepo6injenja krivi6nog oje!_(]z velja6e 1ggi. godine), navrsio're g;oln; r"*j".u"" i18 dana(roden 30' studenog-a 1973. godine), a preria odredbama 6tank?iro. J"ir"r. i. t;i#';sudovima za mradez (,;trrarodne novine", !roj: 11rg7.,27rgg. i 1zloz.,, n".t"ur, _ zsM),mladoj punoljetnoj osobi ne moZe se izreci kazna zavora u trajanju duljem od 12 godina.
Upravo se takva visina kazne zawora nametala kao maksimrd- tjbo1'.fi;'obitelji oluji6, u6emu je optuZeni Mario Juri6 imao neposredno_udeS6e, pr."o je u njih i postavljao eksploziv,kao sto je redeno u.ezano za optu2enog Tomislava Madila, diro ie 

-kiajnje 
surovo izastra5uju6e, okrutno i 6udoviSno. u trenu piestala je postojati iiier" oLitl,ri. ot"", majka, k6i isin ubijeni su u okruienju doma i obitelji kao iirooll-t:iguinosti. Sin Marko (12 godina) ubijenje iz apsolutne blizine,,,usta,, cijevi oruZj..bjl." su prislinjena u trenutku pucanja na njegovotijelo' Jasno je da treba imati u vidu i tekst.Sto ga je k6i trrtit"n. (15 gil;aj fisata u SkotskojbiljeZnici neposredno prije ubojstva, kao i dinje-nicl oa je sin Marko draao na svom krevetukapu HV, Sto samo pojadava konstataciju o oeitol ronrtruornosti i bestijalnosti po6injenog

krivi6nog djela.

Udesce u Domovinskom ratu i smanjena. ubrojivost (s 19, godina i 2 mjeseca a u vrijemeinkriminacije bio je osoba s odredenim elementima d'isocilainog i paraniiJnog poremecajalidnosti, Zelpn isticanja i.. dokazivanja, nedovoljne emoiional-ne 'zrelosti, 
sa zastojem upsihosocijalnom razvoju, tijekom daljnjeg boravki u HV-u razvioje pTSp teskog oblika i s
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daljnjim promjenama lidnosti uglavnom p.aranoidnog tipa), uzete su optuZenom Mariju Juri6u
kao olakotne okolnosti. OptuZenom Mariju Juri6u p-o Opeinsfom sudu u Vinkovcima ukupnoje pet puta izredena uvjetna osuda, a uvidom u presude doslo se do spoznaje da se odnose
na kasnija podinjenja krividnih djela, poslije 1992. godine.

Opisane okolnosti uz o.pjuienog Tornislava Madija i optuZenog Marija Juri6a upuduju na
zaista nesvakidainju kolidinu krimifralnih rirdnji, kolidinu zlodinadlie volje, zlo6ina6kog u8inka,
a vaili i za optuienog Miju Star6evi6a. Prije ukazivanja na olakotne okolnosti vezane za
optuZenog Zarana Po5ti6a, optuZenog Davora Lazila i optuZenog Miju Starcevi6a obrazloZit
9e se dinjenice, da.je .gptu-Zeni Zoran Poitid nakon povratka u Xohetince od optuienog
Tomislava Madija zatralio da zadrili kapu - beretku i da je iskazima tijekom glavne raspr"u!
qgft$ag.umanjiti odgovornost optuienog Tomislava Maiila, ati i da iu kod-optuZenog Mije
Stardevi6a pronadene zlatne nauinice.koje-su pripadale petnaestogodiinjoj Mil'eni, kodje 6;povratku iz Cerne, nakon rasporedivanja plijena,dobio od optuienog fomisiava Madijj. 

'

OptuZeni Zoran Posti6 opisivao je stanje Soka dok se nalazio u ku6i ubijenih, dak se i
pomokrio, da bi i pored svegq doZivljenog po povratku od optuZenog Tomislava Madijatra1io
zadriavanje kape - beretke, 5to samo po sebi oslikava njegov,,karakef,.

Mijenjanje iskaza tijekom glavne rasprave u odnosu na postupanje optu2enog Tomislava
|Iedija od strane.optuZenog Zorana Po5ti6a, dime je pokusao umanliti njbgovprii6g, ostalo je
samo na poku5aju, kako zbog detaljnog iskaza tijekom ispitivanja'pred fofici;om-u svolswu
osumnji6enika, tako i .zbog istog takvog_ iskaza dltog u svojsivu uhi6eniki. primjetria je
impresioniranost autoritetom optu2enog Tomislava Madiia, pa 6ak i strah na koji je'sasvim
otvoreno ukazao. Ta dva iskaza u osnovi podudaraju se s iskazima optuZenog Oavora
Laziea.

S#q.-UAp'Star@i6, nakon,Sto je bestijalng i monstruozno krividno djeto podinjeno,
zadrlao je par zlatnih nau5nica s tri plava kamen6i6a , a znaoje da su pripadale f'e"ri ffifif"ni
staroj 15 godina ili.majci Anici,.jedinim Zenskim dlanovima oditetli. eak ib na jednoj ztatnoj
nau5nici dao ugraditijedan plavi kamen6i6 kojije nedostajao.

Od olakotnih okolnosti optuZenom Zoranu Po5ti6u uzete su u obzir, da je tijekom ispitivanja u
svojstvu osumnjidenika i uhicenika s visokim stupnjdm uvjerijivosii ufizivao Sto se stvarno
dogodilo vezano za ubojstvo obitelji Oluji6, Sto nije bitno umanjeno kasnijim mijenjanjem na
glavnoj raspravi, da je u vrijeme podinjenja kaznenog djela bio smanjeno uraeungiv (s 1g
godina i 5 mjeseci bio je emocionalno nezreo s odredenim karbkteristikamj piema
disocijalnom poremedaju li6nosti), da je izra1ena manja zlodinadka volja i manji zlodinadki
udinak, kao mlada punoljetna osoba bio je pod snaZnim utjecajem autoritarnog zipovjednika
Tomislava Madija, obiteljskije 6ovjek, todnije oZenjen je iotaijednog djeteta, ka6 pripadnik
HV--a kasnrje je dao svoj doprinos obrani Republike l-.lrvatske, i primjetna je i iskrenost kod
2aijenia zbog svega udinjenog.

OptuZenom Davoru Lantu tnete Su kao olakotne okolnosti, da je u svim svojim iskazima
pru2io sad#ajno bogatstvo detalja, uvjerljiv opis situacija, visok siupanl sigurno'sti i jasno6e,
odsutnost proturjednosti vezano gotovo za sve najvaZnije momente uLolJtva obitelji Oluji6,
svojim priznanjem odigrao je kljudnu ulogu oko razrje$enja svoje uloge i uloge ostjtin
podinitelja, da je uvrijeme podinjenja kaznenog djela bio smanjeno ubrojiv (s 18 godina i2
mjgseca bio je nedovoljno zrela osoba, bez sigurnih znakova personaliiacije i mlturacije),
obiteljski je dovjek, todnije oZenjen je i otac dvoje djece, kao pripadnik HV-a Oao ;e svoj
doprinos obrani Republike Hrvatske, izraleno Zaljenje zbog svega udinjenog ;e isftreno i
dojmljivo bez obzira na protek vremena.

Od olakotnih okolnosti optuZenom Miji Stardevi6u uzeto je u obzir da je otac dvoje djece, da
je udesnik u obrani RH ida je osoba s btagim simptomima pTSp.

L
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Za sve njih, darte, za optuZenog Zorana Po5ti6a, optuZenog Davora Lazica i optuZenog MUu
Stardevica. ranqa neosudivanost nije uzeta kao olakotna okolnost, nerna posebnost olakotne
okofnosti, jer se ne radi o nekom neodekivanom dobrom ponaSanju koje valja ,,nagraditi", vei
o uobicajnorn i odekivanom ponaianju.

Erecenrn kaznama zatvora u rasponu od 7 do 20 godina, potkrijepljenim detaljnirn opisima
okohosni koje su uzete u obzir kod izbora optuZenom Tornislavu Madiju, optuZenom Mariju
JLlricu, optuZenom Zoranu Fo6ti6u, optuZenom Davoru Lazidu i optilZenorn Miji Stardevicu u
okviru op6e svrhe izricania kaznenih sankcija (suzbijanje druStveno opasnih djelatnosti),
pcstid 6e se svrha samog kaZnjavanja (specijalna prevenctja - preodgoj, pobravljanje,
resocijalizacija poiinitelja, generalna prevencija - jaianje odgovornosti, odgojni utjeia3 ha
gradane, antikriminalni udinak kazni na gradane).

Na temelju dlanka 45. stavak 1. i 3. OI<ZRH, u izredene kazne zatvora uradunava se vrijeme
provedeno u pritvoru, i to za optuienog Tomislava Madija, opiuienoE Marija Juri6a,
optuZenog Zorana PoStida i optu2enog Davora Lazila od 22. kolovoza- 2006. godine i
nadalje, a za optuienog Miju Starievida od 12.listopada 2006. godine i nadalje.

Na temelju dlanka 79. stavak 2. a u svezi s dlankom 80. stavak 1. OKZRH od optuZenog Mije
Stardeviia oduzimaju se zlatne nauSnice s tri plava kamendi6a vezane za powidu 

-o

privremenom oduzimanju predmeta broj 129918. Prethodno su privremeno oduzete upravo
od optuZenog Mije Stardevica, a u postupku prepoznavanja naiazom i mi5ljenjem vjeStaka -
zlalara utvrdeno je da su nedvojbeno pripadale obitelji Olujic.

Na ternelju 6lanka 128. stavak 3. a u svezi s dlankom 125. stavak f . i2. toika 1.,6. iT.
Zakona o kaznenom postupku (,,Narodne novine", broj: 11OlgT., 27lgg., Sg/gg., 1121gg.,
581Q2.,62/03. i 115106, u nastavku -ZI<P197), odreduju se nadoknaditi troikove kaznenog
postuDka, i to kako slijedi: optuZeni Tomislav Madi, optuZeni Mario Jurii, optuieni Zarai
Po5ti6, optuZeni Davor Lazit,i optuZeni Mijo Stardevi6 solidarno, za obdukciju 5.g20,00 kuna,
psihijatrijska i psihologrysko vjeStaienje 39.004,00 kuna, vjeitacenja eksploziva 1.200,00
kuna, balistidko vje5ta6enje 2.914,A0 kuna, biolo5ka vje5taier,ja 24.SgZ,5g kuna,
ekshumaciie 7.235,11 kuna, putne troikove svjedoka 318,80 kuna, optu2en! Tornisiav Madi
pauial u iznosu od 5.000,00 kuna, optuZeni Mario Juri6 pau5al u iznosu od 4.500,00 kuna i

za nuZne izdatke i nagradu branitelja po sluibenoj duZnosti Biserke Trenesk! 16.592,0C
kuna, optuZeni Zoran PoStic, optu2eni Davor Lazic i optu2eni ttlijo Stardevid svako pau5al u
iznosu od 4.000,00 kuna.

Kod odludivanja o troSkovima kaznenog postupka sud je imao u vidu, obim i sloZenost
glavne rasprave (kazneni postupak je voden protiv pet optuienika, ispitano je ukupno 4g
svjedoka, 9 vje5taka, radi uzimanja uzoraka za DNK analizu ekshumirane su 3 osobe i

napravljeno je ukupno 12 DNK analiza) te narocito imovno stanje optuZenog Tomislava
Madija, optuZenog Marija .iurica, optuZenog Zorana Po5tiia, optuZenog Davora Lazica i

optuZenog Mije Stardevi6a (visine mjese6nih primanja - place i braniteljske mirovine).

Valja ukazati da su u ovom kaznenom postupku primijenjene postupovne odredbe ZKPlg7.,
jer je kazneni postupak pokrenut nakon njegovog stupanja na snagu.
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POI.IKA O PRAVIJ NA ZAI-tsU:
Protiv ove presude u roku od 15 dana moZe se izjaviti Zalba Vrhovnom sudu Republike
Hrvatske, puiem ovoEa suda, ito u tri primjerka.

TOSTAV!TI:
'r" OptuZeniTomislav Madi, Zatvor u Osijeku
2. Optu2eni Mario Jurii, Zatvor u Zagrebu
3. CptuZeni Zoran Fo5tii, Zalvor u Osijeku
4. OptuZeni Davor Lazie,Zagreb, Zatvorska boinica u Zagrebu, Sveto5imunska 5

5. CptuZeni iViijo Stardevrd, Zatvor u Osijeku
6" Zupanijsko drZavno odvjetniStvo u Vukovaru na broj K-D0-52/06.
7. Branitelj Enril Ha,rki6,Zagreb, ul. Ru2marinka 31

L BraniteijZlatko Cvrkovii, Vinkovci, Gunduli6eva I
9" Branitel.i Vjekosiarr Cestar, Vinkovci, Duga 6
't$. Branitel.| Gordan Ferii, Osijek, Vukovarska 9
't'!. tsranitelj ivlarkc Dumandii, Osijek, L. Jagera 6
12" Branitelj mr'. Draien F-{atijevic, Csijek, Kralja Zvonirnira 19
'iS. Oiiecena $toianka Oiuji6, Cerna, tsrade Radica 53
't4. Cstedena Katlca Rebui, Po2ega, Kralja Kreiirnira 3

f $. Zatvr:r ; Osijeku
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